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Protokół Nr II/2024 

Sesji Rady Powiatu w Pułtusku 

w dniu 27 maja 2024 r. 

początek posiedzenia – godz. 15.00 
 

 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Tadeusz Nalewajk otworzył II Sesję Rady 

Powiatu w Pułtusku. Następnie poinformował, iż Sesja Rady Powiatu jest 

transmitowana  i utrwalana za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Tadeusz Nalewajk stwierdził, że zgodnie z listą 

obecności w posiedzeniu uczestniczy 17 Radnych, co wobec ustawowego składu 

Rady wynoszącego 17 osób stanowi quorum pozwalające na podejmowanie 

prawomocnych decyzji i uchwał.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu powitał Radnych Rady Powiatu w Pułtusku, 

kierowników, dyrektorów, inspektorów służb inspekcji i straży, dyrektorów 

jednostek organizacyjnych powiatu, dyrektorów wydziałów Starostwa 

Powiatowego w Pułtusku, Komendantów służb mundurowych oraz wszystkich 

tych, którzy obserwują obrady. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu zaznaczył, iż przed rozpoczęciem obrad, 

chciałby poinformować, że do Niego jako do Przewodniczącego Rady wpłynęły 

dwa pisma. Pierwsze z nich dotyczy powstania Kluba Radnych pn. „Prawo                             

i Sprawiedliwość", w którego skład wchodzą następujący Radni Rady Powiatu 

w Pułtusku: Mirosław Barszcz, Paweł Brodzki, Małgorzata Chełstowska, 

Krystyna Estkowska, Paweł Kowalczyk, Krzysztof Łachmański,Dariusz 

Raźniewski. Przewodniczącym Klubu został wybrany Pan Paweł Kowalczyk.  
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Następnie podkreślił, iż w dniu dzisiejszym wpłynęło także pismo Klubu 

Radnych pn. „Polskie Stronnictwo Ludowe" w skład, którego wchodzą 

następujący Radni Rady Powiatu w Pułtusku: Halina Zofia Banach, Wiesław 

Cienkowski, Emilia Agata Gąsecka, Beata Jóźwiak, Marek Wiesław Jończyk, 

Zbigniew Księżyk, Tadeusz Nalewajk i Jan Zalewski. Przewodniczącym Klubu 

został wybrany  Pan Tadeusz Nalewajk. 

 

Ad. 2 

Przewodniczący Rady Powiatu zarządził przystąpienie do realizacji następnego  

punktu porządku Sesji Przedstawienie porządku Sesji.  

Przewodniczący Rady p. T. Nalewajk-  poinformował, iż cyt. „Szanowni 

Państwo, przystępujemy do punktu 2 porządku naszych obrad i chciałem 

Państwa poinformować, że otrzymaliście Państwo przed chwilą nowy porządek 

obrad Sesji Rady Powiatu w Pułtusku, ponieważ po rozmowie                              

z Przewodniczącym Klubu „Prawo i Sprawiedliwość”, uznałem za stosowne, 

zamienić kolejność co do powoływania, ukonstytuowania się Komisji Rady 

Powiatu w Pułtusku i w związku z powyższym, że będzie zmiana porządku 

obrad, przeczytam w słuch porządek.” 

Przewodniczący Rady odczytał porządek obrad wraz ze zmianą  dotyczącą 

kolejności punktów procedowania  dzisiejszej Sesji. 

Przewodniczący Rady  Powiatu p. T. Nalewajk- zapytał cyt. „Kto z Państwa jest 

za podjęciem, za ustaleniem takiego porządku obrad? Poddaję pod głosowanie.” 

Radny M. Barszcz- poinformował, iż cyt. „Chwileczkę Panie Przewodniczący. 

Chciałbym w tym punkcie zabrać głos.” 

Przewodniczący Rady  Powiatu p. T. Nalewajk- poinformował, iż cyt. „Proszę 

bardzo.” 

Radny M. Barszcz- poinformował, iż cyt. „Dzień dobry przede wszystkim. 

Proszę Państwa, otóż Klub „Prawa i Sprawiedliwości” w odniesieniu jeszcze               

do starego porządku, który otrzymaliśmy przed tym, ale też do tego nowego, 
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proponowalibyśmy następujące zmiany. Zdjęcie punktu odnośnie Statutu i tu 

wyjaśniam, co następuje. Statut jest podstawowym dokumentem w myśl, 

którego działa nasz samorząd. Praktycznie rzecz biorąc, jest to najważniejszy 

dokumen, oprócz oczywiście ustawy o samorządzie terytorialnym, powiatowym. 

W związku z powyższym prosiłbym, żeby odniósł się do tego Pan Radca 

Prawny. Sądzimy, że Statut powinien być też przedmiotem obrad Komisji Rady 

Powiatu w Pułtusku. Co prawda na dzień dzisiejszy nie mamy powołanej żadnej 

Komisji. W tym porządku obrad mamy zarówno powołanie Przewodniczących, 

jak i składu Komisji. W związku z tym uważamy,  że dlatego, że jest to 

podstawowy dokument, prosilibyśmy, żeby został przedyskutowany na Komisji. 

Druga rzecz. Przed momentem też otrzymaliśmy to i myślę, że choć uważam, że 

jest pozytywne, odnośnie pewnych spraw związanych, co do Statutu i mamy                

w Statucie taki oto zapis. Mamy między innymi Komisję Rewizyjną, dlatego też 

proponujemy wprowadzenie do porządku obrad, zdjęcie Statutu,                                

a wprowadzenie uchwały odnośnie Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej                  

i uchwały odnośnie składu Komisji Rewizyjnej. I tu mamy już rozszerzenie, bo 

w starym Statucie przed tym jest przynajmniej 3 członków, a w tej chwili już 

Państwo określacie od 3 do 5 członków. Oczywiście jest to zasadne, nikt tego 

nie będzie kwestionował  i sądzę, że tutaj nasze spostrzeżenia, odnośnie 

strategicznych dokumentów Powiatu Pułtuskiego, a takim jest Statut są zasadne 

i proszę Państwa o przychylne potraktowanie naszego wniosku. Dziękuję 

bardzo.” 

Przewodniczący Rady  Powiatu p. T. Nalewajk- poinformował, iż cyt. „Proszę 

Panie Mecenasie.” 

Radca Prawny p. Jacek Godlewski- poinformował, iż cyt. „Pod względem 

formalno-prawnym nie ma przeszkód, aby dzisiaj, na tym etapie projekt 

uchwały w sprawie nowego Statutu był procedowany. Także pod względem 

formalno-prawnym jest jak najbardziej dopuszczalne procedowanie tego 

projektu uchwały.” 
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Radny M. Barszcz- poinformował, iż cyt. „Dziękuję. Jeszcze raz mogę Panie 

Przewodniczący?” 

Przewodniczący Rady  Powiatu p. T. Nalewajk- poinformował, iż cyt. „Proszę.” 

Radny M. Barszcz- poinformował, iż cyt. „Dziękuję bardzo. Pod względem 

formalno-prawnym pewno nie, ale na dzień dzisiejszy mamy nowy skład Rady 

Powiatu w Pułtusku i dobrze byłoby, żebyśmy te wszystkie rzeczy procedowali 

w taki sposób, który nie budziłby żadnych wątpliwości, ale też użyję tego słowa, 

żeby było to w sposób etyczny i moralny, zgodny z naszym postulatem. 

Dziękuję.” 

Przewodniczący Rady  Powiatu p. T. Nalewajk- poinformował, iż cyt. „Dziękuję 

bardzo. Proszę bardzo, czy ktoś z Państwa chce zabrać głos? Ja nie mam innego 

wyjścia, podam pod głosowanie. Proszę bardzo, Pan Radny Kowalczyk.” 

Radny P. Kowalczyk- poinformował, iż cyt. „Ja tylko chcę, właśnie tutaj 

poprzeć ten wniosek i dodać, że przy zawiadomieniu o Sesji Rady Powiatu                      

w Pułtusku otrzymaliśmy jeden projekt Statutu. Dzisiaj przy wejściu na Sesję 

dostaliśmy zmianę i następny projekt Statutu, jakby ta zmiana jest inna, więc 

uważamy, że właśnie takie szybkie procedowanie Statutu, najważniejszego 

dokumentu jest niepoprawne i jakby popieram tutaj wniosek, żeby zdjąć ten 

punkt z dzisiejszego porządku, a te dwa odnośnie Komisji Rewizyjnej 

wprowadzić i też jeszcze pytanie formalne. Czy będziemy to ewentualnie 

głosować? Bo te zmiany, które zaproponował Pan Przewodniczący oczywiście 

popieramy, bo rozmawialiśmy o nich, ale tutaj jeszcze dodajemy ten wniosek o 

zdjęcie zmiany Statutu, więc chcielibyśmy oddzielnie może to głosować. Nie 

wiem, jak to będzie technicznie.” 

Przewodniczący Rady  Powiatu p. T. Nalewajk- zapytał cyt. „Panie Mecenasie, 

jak to jest formalnie?” 

Radca Prawny p. Jacek Godlewski- poinformował, iż cyt. „Rozumiem, że 

Państwo Radni złożyli kilka wniosków o zmianę porządku i Pan Radny z tego, 

co rozumiem chce, żeby każdy wniosek o zmianę porządku był głosowany 
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oddzielnie, tak?” 

Radny P. Kowalczyk- poinformował, iż cyt. „Znaczy tak, jedna jest propozycja 

Pana Przewodniczącego i teraz my składamy drugą.” 

Radca Prawny p. Jacek Godlewski- poinformował, iż cyt. „Tak, oczywiście jest 

taka możliwość, żeby głosować to oddzielnie. Rozumiem, zmiana Pana 

Przewodniczącego, oddzielny wniosek o zmianę porządku obrad, tak? O jakich 

wnioskach rozmawiamy, o zmianę porządku obrad?” 

Radny P. Kowalczyk- poinformował, iż cyt. „Tak, o zmianę porządku obrad.” 

Radca Prawny p. Jacek Godlewski- poinformował, iż cyt. „Tych wniosków jest 

więcej, bo rozumiem też, że jest wniosek Pana Radnego.” 

Radny M. Barszcz- poinformował, iż cyt. „Pierwszy wniosek o zdjęcie                        

z porządku obrad pkt 17 bodajże.” 

Przewodniczący Rady  Powiatu p. T. Nalewajk- poinformował, iż cyt. „Podjęcie 

uchwały w sprawie zmiany Statutu Powiatu Pułtuskiego, pkt 17.” 

Radny M. Barszcz- poinformował, iż cyt. „I wprowadzenie dwóch uchwał               

do porządku. Pierwsza będzie dotyczyła powołania Przewodniczącego Komisji 

Rewizyjnej, a druga będzie dotyczyła powołania składu Komisji Rewizyjnej. 

Dziękuję.” 

Radny M. Barszcz- poinformował, iż cyt. „Czyli są dwa oddzielne wnioski. 

Muszą być oddzielnie głosowane. Z tego, co zrozumiałem są dwa.” 

Przewodniczący Rady  Powiatu p. T. Nalewajk- poinformował, iż cyt. „Pierwszy 

wniosek jest mój o porządek obrad, jaki przeczytałem w słuch, czyli wszystkie 

punkty- 25. Dwa wnioski, które zostały złożone są związane ze Statutem, bo 

dzisiaj w Statucie mamy, że Komisja Rewizyjna liczy 5 osób, tak? Dobrze 

pamiętam?” 

Radca Prawny p. Jacek Godlewski- poinformował, iż cyt. „Tak pięć.” 

Przewodniczący Rady  Powiatu p. T. Nalewajk- poinformował, iż cyt. „Teraz 

jest propozycja od 3 do 5 i nowy w ogóle wniosek, żeby wprowadzić                   

do porządku obrad powołanie Przewodniczącego tej Komisji, tak? Czy ja dobrze 
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pamiętam?” 

Radny M. Barszcz- poinformował, iż cyt. „Tak Panie Przewodniczący, powiem 

jeszcze więcej. Otóż w § 34 rozdział 4 mamy Komisje Rady w tym Statucie, 

który żeście Państwo przed momentem dostarczyli. Rada powołuje następujące 

Komisje Stałe: 1. Komisja Rewizyjna, 2. Komisja Skarg, Wniosków i Petycji, 3. 

Komisja Budżetu i Finansów, 4. Komisja Spraw Społecznych, 5. Komisja 

Polityki Regionalnej i Promocji, 6. Komisja Bezpieczeństwa. Jeśli weźmiemy 

porządek obrad, brakuje tutaj Komisji Rewizyjnej.” 

Przewodniczący Rady  Powiatu p. T. Nalewajk- poinformował, iż cyt. „Panie 

Mirosławie, jeśli mogę odnieść się, ale nie jest powiedziane, że w tym samym 

czasie. Czy Pan znalazł to w Statucie? Mówi się o powołaniu Komisji, tak?” 

Radny M. Barszcz- poinformował, iż cyt. „Panie Przewodniczący w zupełności 

zgadzam się z Panem. Czyli co, ta Komisja Rewizyjna oczywiście ma swoje 

umocowanie w tym Statucie, czyli praktycznie rzecz biorąc, to tak by było, nie 

chcę posłużyć się tym przykładem i przepraszam, jeśli kogoś obrażę. Jeśli ja 

jako ojciec miałbym sześcioro dzieci, to jedno bym odrzucił. Przepraszam.” 

Przewodniczący Rady  Powiatu p. T. Nalewajk- poinformował, iż cyt. „Ja myślę, 

że to za daleko idące, ale chciałem przypomnieć Szanowni Państwo, Szanowni 

Państwo Radni, że Statut wymaga publikacji w Dzienniku Urzędowym 

Województwa Mazowieckiego, dopiero ma swoją moc sprawczą.” 

Radny M. Barszcz- podkreślił cyt. „Zdecydowanie tak.” 

Przewodniczący Rady  Powiatu p. T. Nalewajk- poinformował, iż cyt. „I jeszcze 

jest jedna kwestia, że my jako Samorząd w poprzedniej kadencji wyczerpaliśmy, 

jeśli chodzi o procedurę raportu i absolutorium. To jest troszkę inna sytuacja, bo 

tak, to by nas obligował czas, bo załóżmy do 15 czerwca br. Komisja musi 

wyrazić opinię, co do budżetu, czyli do sprawozdania, jak to zwał. Teraz pytam 

się Panie Mecenasie, jeżeli…..”. 

Radca Prawny p. Jacek Godlewski- poinformował, iż cyt. „Trzeba 

przegłosować.” 
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Przewodniczący Rady  Powiatu p. T. Nalewajk- poinformował, iż cyt. 

„Momencik, właśnie o to chcę zapytać, żebyśmy nie zapętlili się w procedurę. 

Jeżeli ja złożyłem wniosek jako Przewodniczący Rady Powiatu o zamianę 

kolejności. Ja nie składałem o wprowadzenie. I teraz, jeżeli będzie 

przegłosowany mój wniosek, to co?” 

Radca Prawny p. Jacek Godlewski- poinformował, iż cyt. „To jest też kolejny 

wniosek. Zmiana punktów też jest zmianą porządku, więc musimy 

przegłosować wniosek Pana Przewodniczącego, a potem wniosek złożony przez 

Radnego Mirosława.” 

Przewodniczący Rady  Powiatu p. T. Nalewajk- zapytał cyt. „Bez względu na to, 

jakie będą wyniki głosowania pierwszego, tak?” 

Radca Prawny p. Jacek Godlewski- podkreślił cyt. „Niezależnie od tego.” 

Przewodniczący Rady  Powiatu p. T. Nalewajk- poinformował, iż cyt. 

„Oczywiście, dlatego pytam, bo muszę zarządzić przerwę. Muszą Panie 

wprowadzić do systemu głosowanie, bo są dwa wnioski formalne. Panie 

Mirosławie, ale jeżeli są wnioski formalne, to wymagają przegłosowania i ja 

muszę je wstawić do systemu. Proszę Pan Przewodniczący Knochowski.” 

Radny A. Knochowski- poinformował, iż cyt. „Panie Mecenasie jeszcze jedno 

pytanie, czy jeśli zostanie przegłosowany pozytywnie wniosek Pana 

Przewodniczącego Nalewajka, to przecież następne wnioski już są bezzasadne.” 

Radca Prawny p. Jacek Godlewski- poinformował, iż cyt. „Nie, bo przecież 

wnioski o zmianę porządku mogą być inne. One nie są takie same.” 

Radny P. Kowalczyk - poinformował, iż cyt. „Po prostu może robimy tak, 

głosujemy trzy wnioski, a później mamy porządek obrad i zatwierdzamy jeszcze 

porządek obrad.” 

Radca Prawny p. Jacek Godlewski- poinformował, iż cyt. „Ale to jest wynikowa 

tego, tak na sam koniec.” 

Radny P. Kowalczyk - poinformował, iż cyt. „Może będzie jaśniej.” 
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Przewodniczący Rady  Powiatu p. T. Nalewajk- poinformował, iż cyt. 

„Głosowanie nawet w trakcie, jeżeli jest bezwzględna większość. Myślę, że się 

rozumiemy tutaj.” 

Radny M. Barszcz- poinformował, iż cyt. „W takim układzie pytanie do Pana 

Mecenasa. Po pierwsze, głosujemy porządek obrad z tymi zmianami, które 

otrzymaliśmy na samym początku, to co powiedział Pan Przewodniczący. 

Później głosujemy te dwa wnioski o wyrzucenie z tego porządku obrad, 

wykreślenie.” 

Radca Prawny p. Jacek Godlewski- poinformował, iż cyt. „Nie, przepraszam. 

Najpierw były wnioski o zmianę porządku obrad, które padły. Jest wniosek Pana 

Przewodniczącego i rozumiem, że jest jeden wniosek zbiorczy Pana Radnego” 

Radny M. Barszcz- poinformował, iż cyt. „Tak.” 

Radca Prawny p. Jacek Godlewski- poinformował, iż cyt. „I one mają być 

przegłosowane i potem jako trzecie głosowanie będzie głosowanie 

zatwierdzające porządek. Dalej idący wniosek.” 

Radny M. Barszcz- poinformował, iż cyt. „Dobrze, dzięki.” 

Przewodniczący Rady zarządził 5-min. przerwę w obradach, celem  

wprowadzenia do systemu głosowania poszczególnych wniosków o zmianę 

porządku obrad. 

Po przerwie Przewodniczący Rady wznowił obrady. 

Przewodniczący Rady  Powiatu p. T. Nalewajk- poinformował, iż cyt. 

„Szanowni Państwo, jeśli można po przerwie, to ja przypomnę, że jeżeli chodzi 

o zmiany w Statucie, to te zmiany, które Państwo dostaliście i na niebiesko są 

zaznaczone, to są dopisane rzeczy, które są  po konsultacji z Nadzorem 

Wojewody. Pierwsza sprawa jest, że, generalnie, kiedyś mieliśmy zapis                  

w Statucie, że Komisja Rewizyjna liczy 5 osób, dzisiaj od 3 do 5. To jest taka 

zmiana. Ta zmiana to, jak Państwo zresztą pamiętacie, to wyszło na pierwszym 

głosowaniu, że jeżeli środki techniczne  nas zawiodą, możemy głosować 

tradycyjnym sposobem, jeśli chodzi o głosowanie tajne.” 
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Radny P. Kowalczyk - poinformował, iż cyt. „My tylko zgłaszamy to, że                           

w momencie, kiedy dostajemy takie zmiany pięć minut, czy pół godziny przed 

Sesją, to nie jesteśmy w stanie zapoznać się ze zmianami Statutu, który liczy                         

30 parę stron i tylko o to nam chodzi, jeżeli nie usuniemy tego punktu, to o tych 

zmianach będziemy dyskutować później w pkt 17. Ale w tym momencie zależy 

nam na tym, że po prostu to jest za szybko i nie jesteśmy w stanie zapoznać się    

z tymi zmianami, więc nie powinniśmy naszym zdaniem dzisiaj głosować nad 

zmianami najważniejszego dokumentu powiatu.” 

Przewodniczący Rady  Powiatu p. T. Nalewajk- poinformował, iż cyt. „Mam 

jeszcze taką prośbę, bo Państwo zgłosiliście wnioski formalne, żeby im 

przypisać tu ewentualną kolejność, żeby nie burzyć porządku, jeżeli chodzi                     

o numery uchwał. Panie Mirku, bo Pan tutaj głównie terrorował, to proponuję, 

żebyśmy to umieścili jako 21 a) i b). To jak się wprowadzi, to nie zmienia... 

Tak, te wnioski, które były złożone, nie kwestionuję tych wniosków, tylko żeby 

nie burzyć całego porządku, bo dzisiaj wiecie, że informatyka czasami nami 

rządzi. Dobrze?” 

Radny M. Barszcz- poinformował, iż cyt. „Tak.” 

Przewodniczący Rady  Powiatu p. T. Nalewajk- poinformował, iż cyt. 

„Dziękuję. To naprawdę, oprócz ilościowych z 3 do 5, to są kosmetyczne 

zmiany, zastąpienie, możliwość głosowania papierowo i nic więcej. Proszę, Pani 

Róża Krasucka.” 

Radna R. Krasucka- poinformowała, iż cyt. „Więc odnośnie tego Statutu tak 

naprawdę, to, każdy Radny, który zasiada do Rady na pewno pierwsze co,                     

to musi zapoznać się ze Statutem i to jest jak, gdyby obowiązek. Siedem 

niebieskich wpisów tak naprawdę tylko wydrukowanych, żeby się zapoznać. 

Jeśli jest taka potrzeba, to trzeba, jeśli oczywiście przegłosuje się ten porządek 

ze Statutem, to trzeba zrobić przerwę Panie Przewodniczący, żeby Radni 

zapoznali się. Ci, którzy jeszcze nie wiedzą. Uważam, to jest jak gdyby mój 

wniosek, moja informacja. Aczkolwiek Statut jest bardzo ważny i tak naprawdę 
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ten Statut obowiązuje wszystkich. Radni, którzy są i nowi, którzy wchodzą,                           

to jak ja wchodziłam do Rady Powiatu, to pierwsze, co zapoznałam się ze 

Statutem, z Komisjami, z działalnością, z jednostką zarządzającą. To jest jak, 

gdyby dzienniczek funkcjonowania. Dziękuję bardzo. 

Radny M. Barszcz- poinformował, iż cyt. „Przepraszam Panie Przewodniczący.” 

Przewodniczący Rady  Powiatu p. T. Nalewajk- poinformował, iż cyt. „Proszę 

bardzo.” 

Radny M. Barszcz- poinformował, iż cyt. „Ja nie kwestionuję tych dokumentów, 

wręcz odwrotnie. I tutaj, co powiedział Pan Przewodniczący Klubu, Pan Paweł, 

chodzi mi tylko o jedną rzecz. żeby ktoś nie zarzucił nam, że podstawowy 

dokument w oparciu, o który pracujemy, jest traktowany po macoszemu. Znowu 

odwołam się do polityki rodzinnej. Inne uchwały procedujemy przez Komisje,                  

a tu robimy bez żadnych Komisji podstawowy dokument, zatwierdzamy na 

pierwszej Sesji bez żadnej dyskusji. Czy będzie ta dyskusja, czy nie, to już jest 

wtórne postrzeżenie. Niemniej jednak należałoby zająć takie stanowisko, że 

najpierw przepuścić przez Komisje Rady Powiatu w Pułtusku, a później dopiero 

przez Sesję Rady Powiatu w Pułtusku.” 

Przewodniczący Rady  Powiatu p. T. Nalewajk- poinformował, iż cyt. Szanowni 

Państwo, mamy 25 punktów. Proponuję, żebyśmy zaczęli procedować nasze 

obrady.” 

W związku z brakiem dalszej dyskusji Przewodniczący Rady zarządził 

głosowanie nad wnioskiem  zgłoszonym przez niego o zamianę kolejności 

punktów porządku obrad Sesji Rady Powiatu. 

Za głosowało               17 radnych 

Przeciw                          - 

Wstrzymało się              - 

Wniosek został przyjęty. 
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Następnie Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek o zdjęcie                    

z porządku obrad  pkt 17- Podjęcie uchwały w sprawie Statutu Powiatu.  

Za głosowało               7 radnych 

Przeciw                        10 radnych  

Wstrzymało się              - 

Wniosek został odrzucony. 

 

Następnie Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek                       

o wprowadzenie do porządku obrad pkt 21a- Podjęcie uchwały w sprawie 

powołania Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej i Zastępcy Przewodniczącego 

Komisji Rewizyjnej. 

Za głosowało               7 radnych 

Przeciw                        10 radnych  

Wstrzymało się              - 

Wniosek został odrzucony. 

 

Następnie Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek                                   

o wprowadzenie do porządku obrad pkt 21b- Podjęcie uchwały w sprawie 

powołania Komisji Rewizyjnej.  

Za głosowało               7 radnych 

Przeciw                        10 radnych  

Wstrzymało się              - 

Wniosek został odrzucony. 

 

 

W związku z powyższym, porządek obrad  procedowany był zgodnie z wnioskiem 

zgłoszonym przez Przewodniczącego Rady Powiatu w Pułtusku Pana Tadeusza 

Nalewajka.  
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Porządek obrad: 

1. Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przedstawienie porządku Sesji.  

3. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Przewodniczącego Komisji 

Budżetu i Finansów. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Przewodniczącego Komisji 

Spraw Społecznych. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Przewodniczącego Komisji 

Polityki Regionalnej i Promocji. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Przewodniczącego Komisji 

Bezpieczeństwa. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Przewodniczącego Komisji 

Skarg, Wniosków i Petycji. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Komisji Budżetu i Finansów, 

określenia przedmiotu jej działania oraz składu osobowego. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Komisji Spraw Społecznych, 

określenia przedmiotu jej działania oraz składu osobowego. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Komisji Polityki Regionalnej                     

i Promocji, określenia przedmiotu jej działania oraz składu osobowego. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Komisji Bezpieczeństwa, 

określenia przedmiotu jej działania oraz składu osobowego.  

12. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Komisji Skarg, Wniosków i 

Petycji. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie wskazania Wiceprzewodniczącego Rady 

Powiatu  do wystawiania i podpisywania polecenia wyjazdu służbowego 

dla Przewodniczącego. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie delegowania dwóch radnych do Komisji 

Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego Powiatu Pułtuskiego. 
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15. Podjęcie uchwały w sprawie zgłoszenia kandydata do składu Powiatowej 

Społecznej Rady do Spraw Osób Niepełnosprawnych.  

16. Podjęcie uchwały w sprawie oceny zasobów pomocy społecznej                            

w powiecie pułtuskim za rok 2023r. 

17.  Podjęcie uchwały w sprawie Statutu Powiatu Pułtuskiego. 

18.  Podjęcie uchwały w sprawie zmian uchwały budżetowej Powiatu 

Pułtuskiego na rok 2024 Nr LX/363/2023 Rady Powiatu w Pułtusku                    

z dnia 27 grudnia 2023r. 

19.  Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Powiatu Pułtuskiego. 

20.  Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zaciągnięcie przez 

Powiat Pułtuski długoterminowej pożyczki. 

21. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia stanowiska popierającego dalszą 

realizację projektu pn.: Budowa linii kolejowej Zegrze-Przasnysz jako 

realizacja szlaku „Kolei Północnego Mazowsza” w ramach Programu 

Uzupełniania Lokalnej i regionalnej Infrastruktury Kolejowej- Kolej+                        

do 2028 roku.  

22. Informacja na temat prac Zarządu Powiatu i realizacji uchwał Rady 

Powiatu. 

23. Informacja na temat uchwał Zarządu Powiatu w sprawie zmian budżetu 

powiatu. 

24. Wnioski i oświadczenia radnych.  

25. Zamknięcie Sesji. 
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Ad. 3 

Przewodniczący  Rady Powiatu zarządził przystąpienie do realizacji kolejnego 

punktu porządku Sesji Podjęcie uchwały w sprawie powołania 

Przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów.  

Przewodniczący Rady  Powiatu p. T. Nalewajk- poprosił o zgłaszanie kandydata 

na Przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów. 

Radny P. Kowalczyk- poinformował, iż na Przewodniczącego Komisji Budżetu                  

i Finansów proponuje Pana Krzysztofa Łachmańskiego. 

Przewodniczący Rady  Powiatu p. T. Nalewajk- zapytał, czy Radny Łachmański 

wyraża zgodę?  

Radny K. Łachmański- wyraził zgodę.  

W związku z brakiem innych propozycji Przewodniczący Rady odczytał treść 

uchwały, a następnie zarządził głosowanie nad podjęciem uchwały w sprawie 

powołania Przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów. 

Za głosowało               17 radnych 

Przeciw                          - 

Wstrzymało się              - 

Uchwała Nr II/7/2024 została podjęta. 

 

Ad.4 

Przewodniczący Rady Powiatu zarządził przystąpienie do realizacji kolejnego 

punktu porządku Sesji Podjęcie uchwały w sprawie powołania 

Przewodniczącego Komisji Spraw Społecznych. 

Przewodniczący Rady  Powiatu p. T. Nalewajk- poprosił o zgłaszanie 

kandydatur na Przewodniczącego Komisji Spraw Społecznych. 

Radny P. Kowalczyk- poinformował, iż na Przewodniczącą Komisji Spraw 

Społecznych proponuje Panią Krystynę Estkowską.  
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Przewodniczący Rady  Powiatu p. T. Nalewajk- zapytał, czy Radna Krystyna 

Estkowska wyraża zgodę?  

 

Radna K. Estkowska- wyraziła zgodę.  

W związku z brakiem innych propozycji Przewodniczący Rady odczytał treść 

uchwały, a następnie zarządził głosowanie nad podjęciem uchwały w sprawie 

powołania Przewodniczącego Komisji Spraw Społecznych. 

Za głosowało               17 radnych 

Przeciw                          - 

Wstrzymało się              - 

Uchwała Nr II/8/2024 została podjęta. 

Ad.5 

Przewodniczący Rady Powiatu zarządził przystąpienie do realizacji kolejnego 

punktu porządku Sesji Podjęcie uchwały w sprawie powołania 

Przewodniczącego Komisji Polityki Regionalnej i Promocji. 

Przewodniczący Rady  Powiatu p. T. Nalewajk- poprosił o zgłaszanie 

kandydatur na Przewodniczącego Komisji Polityki Regionalnej i Promocji. 

Radny P. Kowalczyk- poinformował, iż na Przewodniczącą Komisji Polityki 

Regionalnej i Promocji proponuje Panią Małgorzatę Chełstowską.  

Przewodniczący Rady  Powiatu p. T. Nalewajk- zapytał, czy Radny Łachmański 

wyraża zgodę?  

Przewodniczący Rady  Powiatu p. T. Nalewajk- zapytał, czy Radna Małgorzata 

Chcełstowska wyraża zgodę?  

Radna M. Chełstowska - wyraziła zgodę. 

W związku z brakiem innych propozycji Przewodniczący Rady odczytał treść 

uchwały, a następnie zarządził głosowanie nad podjęciem uchwały w sprawie 

powołania Przewodniczącego Komisji Polityki Regionalnej i Promocji. 

Za głosowało               17 radnych 

Przeciw                          - 



16 

 

Wstrzymało się              - 

Uchwała Nr II/9/2024 została podjęta. 

Ad. 6. 

Przewodniczący Rady Powiatu zarządził przystąpienie do realizacji kolejnego 

punktu porządku Sesji Podjęcie uchwały w sprawie powołania 

Przewodniczącego Komisji Bezpieczeństwa. 

Przewodniczący Rady  Powiatu p. T. Nalewajk- poprosił o zgłaszanie 

kandydatur na Przewodniczącego Komisji Bezpieczeństwa. 

Radny P. Kowalczyk- poinformował, iż na Przewodniczącego Komisji 

Bezpieczeństwa proponuje Pana Mirosława Barszcz. 

Radny M. Barszcz- wyraził zgodę. 

W związku z brakiem pytań Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały,                

a następnie zarządził głosowanie nad podjęciem uchwały w sprawie powołania 

Przewodniczącego Komisji Bezpieczeństwa. 

Za głosowało   17 radnych   

Przeciw     0  

Wstrzymało się    0   

Uchwała  Nr II/10/2024 została podjęta. 

 

Przewodniczący Rady zarządził 10-min. przerwę w obradach.                                    

Po przerwie Przewodniczący Rady wznowił obrady.  

 

Ad. 7 

Przewodniczący zarządził przystąpienie do realizacji kolejnego punktu porządku 

obrad Podjęcie uchwały w sprawie powołania Przewodniczącego Komisji 

Skarg, Wniosków i Petycji. 

Przewodniczący Rady  Powiatu p. T. Nalewajk- poinformował, iż proponuje 

na Przewodniczącą Komisji Skarg i Wniosków i Petycji Panią Halinę Banach. 

Przewodniczący Rady  Powiatu p. T. Nalewajk- zapytał, czy Radna Halina 
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Banach wyraża zgodę?  

 

Radna H. Banach- wyraziła zgodę. 

W związku z brakiem propozycji Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały,                

a następnie zarządził głosowanie nad podjęciem uchwały w sprawie powołania 

Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 

Za głosowało   17 radnych   

Przeciw     0  

Wstrzymało się    0   

Uchwała  Nr II/10/2024 została podjęta. 

 

Ad. 8 

Przewodniczący zarządził przystąpienie do realizacji kolejnego punktu porządku 

obrad Podjęcie uchwały w sprawie powołania Komisji Budżetu i Finansów, 

określenia przedmiotu jej działania oraz składu osobowego. 

Przewodniczący Rady  Powiatu p. T. Nalewajk- poprosił Przewodniczącego 

Komisji Budżetu i Finansów Pana Krzysztofa Łachmańskiego o przedstawienie 

kandydatów do składu Komisji Budżetu i Finansów.   

Radny K. Łachmański-  poinformował, iż do  składu osobowego Komisji 

Budżetu i Finansów proponuje: Pawła Kowalczyka, Wiesława Cienkowskiego, 

Emilię Agatę Gąsecką, Pawła Mariusza Brodzkiego, Beatę Jóźwiak, Jana 

Zalewskiego, Krzysztofa Łachmańskiego.  

Przewodniczący Rady  Powiatu p. T. Nalewajk- poinformował, iż domniemuje, 

że kandydaci wyrazili zgodę na kandydowanie.  

Radny K. Łachmański- potwierdził, iż kandydaci wyrazili zgodę.  

Przewodniczący Rady  Powiatu p. T. Nalewajk- poinformował, iż cyt. „Także 

proponuję w związku z powyższym podjąć....” 

Radny P. Kowalczyk - poinformował, iż cyt. „Panie Przewodniczący.” 

Przewodniczący Rady  Powiatu p. T. Nalewajk- poinformował, iż cyt. 
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„Przepraszam, nie zapytałem, czy są jeszcze uwagi w tym temacie?” 

Radny P. Kowalczyk - poinformował, iż cyt. „Tak, ja mam tylko uwagę tutaj do 

treści uchwały i podstawy prawnej, bo tutaj wdała się moim zdaniem taka mała 

literówka. Mamy tutaj „na podstawie ustawy i §34 pkt 3 Statutu Powiatu 

Pułtuskiego” i to byłoby dobrze, tylko ponieważ była zmiana Statutu w lutym 

2023r. i wtedy te punkty trochę się zmieniły i tak naprawdę w tym momencie 

powinno być § 34, pkt 1 i podpunkt 3.” 

Przewodniczący Rady  Powiatu p. T. Nalewajk- poinformował, iż cyt. „Dobrze, 

dziękuję.” 

Radny P. Kowalczyk - poinformował, iż cyt. „I to też od razu powiem, bo to 

będzie chyba przy wszystkich.” 

Przewodniczący Rady  Powiatu p. T. Nalewajk- poinformował, iż cyt. „Pewne 

przesunięcie nastąpiło, a tekst nie jest ujednolicony. Dziękuję bardzo za tę 

uwagę. Pan Mecenas potwierdza, tak?” 

Radca Prawny p. J. Godlewski- poinformował, iż cyt. „Potwierdzam.” 

W związku z brakiem pytań Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały,                

a następnie zarządził głosowanie nad podjęciem uchwały w sprawie powołania 

Komisji Budżetu i Finansów, określenia przedmiotu jej działania oraz składu 

osobowego. 

Za głosowało   17 radnych   

Przeciw     0  

Wstrzymało się    0   

Uchwała  Nr II/10/2024 została podjęta. 

 

Ad. 9 

Przewodniczący zarządził przystąpienie do realizacji kolejnego punktu porządku 

obrad Podjęcie uchwały w sprawie powołania Komisji Spraw Społecznych, 

określenia przedmiotu jej działania oraz składu osobowego. 
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Przewodniczący Rady  Powiatu p. T. Nalewajk- poinformował, iż cyt. „I tu 

oczywiście głos decydujący ma Pani Przewodnicząca Krystyna Estkowska. 

Proszę o zabranie głosu.” 

Radna K. Estkowska- poinformowała, iż cyt. „Chciałabym zaproponować 

następujących członków Komisji Spraw Społecznych, ponadto chciałabym 

jeszcze wnieść, bo jak patrzyłam w zapisie uchwały kończy nam się zakres na 

kultury fizycznej, wsparciu i turystyki. Natomiast w zakresie działania i zadania 

powiatu, dołożyłabym jeszcze, ponieważ w ustawie o samorządzie powiatowym 

mamy jeszcze wspieranie rodziny i systemu pieczy zastępczej, polityki 

senioralnej i współpracy i działalności na rzecz organizacji pozarządowych,                  

a tych trzech punktów nie mamy w zakresie.” 

Przewodniczący Rady  Powiatu p. T. Nalewajk- podkreślił iż cyt. „Czyli 

rozszerzenie zakresu.” 

Radna K. Estkowska- zaznaczyła cyt. „ O te trzy punkty.” 

Przewodniczący Rady  Powiatu p. T. Nalewajk- poinformował, iż cyt. „Bo nie 

da się ich podpisać pod jakiś punkt główny, tak.” 

Radna K. Estkowska- poinformowała, iż cyt. „Są ściśle wypunktowane. 

Wspieranie rodziny i systemu pieczy zastępczej, polityki senioralnej i trzeci: 

współpracy i działalności na rzecz organizacji pozarządowych oraz podmiotów 

prowadzących działalność pożytku publicznego. Dziękuję. Jeżeli chodzi                             

o propozycje członków Komisji Spraw Społecznych: Dariusz Raźniewski, 

Wiesław Cienkowski, Emilia Agata Gąsecka, Beata Jóźwiak, Róża Jadwiga 

Krasucka i Jan Zalewski, Krystyna Estkowska.” 

Przewodniczący Rady  Powiatu p. T. Nalewajk-  zapytał cyt. „Proszę bardzo, 

czy są uwagi, pytania, wnioski? Jeżeli nie, to zaraz poddam pod głosowanie, 

tylko muszę dostać imienny wykaz, żebym kogoś nie pomylił. Oczywiście 

Państwo Radni wyrazili zgodę Pani Przewodnicząca?” 

Radna K. Estkowska- poinformowała, iż cyt. „Tak.” 
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Przewodniczący Rady  Powiatu p. T. Nalewajk- poinformował, iż cyt. 

„Szanowni Państwo, ja na początku powinienem to powiedzieć, dzisiaj jest                 

27 maja.” 

Radny M. Barszcz- podkreślił cyt. „Święto samorządowców.” 

Przewodniczący Rady  Powiatu p. T. Nalewajk- poinformował, iż cyt. „34 lata 

temu odbyły się pierwsze wybory samorządowe, które ja w Pułtusku 

organizowałem, tak notabene z Panem Profesorem Hryniewiczem. Pułtuszczanie  

wiedzą, o kim mówię. Także ludzie związani z samorządem pracowali                      

w samorządzie i jest to spora armia ludzi. Także warto również o tym pamiętać.” 

W związku z brakiem innych uwag Przewodniczący Rady odczytał treść 

uchwały, a następnie zarządził głosowanie nad podjęciem uchwały w sprawie 

powołania Komisji Spraw Społecznych, określenia przedmiotu jej działania oraz 

składu osobowego. 

Za głosowało   17 radnych   

Przeciw     0  

Wstrzymało się    0   

Uchwała  Nr II/10/2024 została podjęta. 

 

Ad. 10 

Przewodniczący zarządził przystąpienie do realizacji kolejnego punktu porządku 

obrad Podjęcie uchwały w sprawie powołania Komisji Polityki Regionalnej    

i Promocji, określenia przedmiotu jej działania oraz składu osobowego. 

Przewodniczący Rady  Powiatu p. T. Nalewajk- udzielił głosu Przewodniczącej 

Komisji Polityki Regionalnej i Promocji Pani Małgorzacie Chełstowskiej.  

Radna M. Chełstowska- poinformowała, iż proponuje następujący skład 

osobowy Komisji Polityki Regionalnej  i Promocji:  Halina Zofia Banach, 

Mirosław Jan Barszcz, Marek Wiesław Jończyk, Zbigniew Księżyk,  Adam 

Knochowski,  Tadeusz Nalewajk, Małgorzata Chełstowska. 
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Przewodniczący Rady  Powiatu p. T. Nalewajk- poinformował, iż wszyscy 

kandydaci wyrazili zgodę na kandydowanie.  

W związku z brakiem pytań Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały,                   

a następnie zarządził głosowanie nad podjęciem uchwały w sprawie powołania 

Komisji Polityki Regionalnej i Promocji, określenia przedmiotu jej działania 

oraz składu osobowego. 

Za głosowało   17 radnych   

Przeciw     0  

Wstrzymało się    0   

Uchwała  Nr II/11/2024 została podjęta. 

 

Ad. 11 

Przewodniczący zarządził przystąpienie do realizacji kolejnego punktu porządku 

obrad Podjęcie uchwały w sprawie powołania Komisji Bezpieczeństwa, 

określenia przedmiotu jej działania oraz składu osobowego. 

Przewodniczący Rady  Powiatu p. T. Nalewajk- poprosił Przewodniczącego 

Komisji Bezpieczeństwa Pana Mirosława Barszcza aby przedstawił propozycje  

kandydatów do składu osobowego Komisji Bezpieczeństwa. 

Radny M. Barszcz- poinformował, iż jako Przewodniczący Komisji, wybrany               

w sposób jednogłośny do składu Komisji proponuje następujących radnych: 

Mirosław Jan Barszcz,  Halina Zofia Banach, Małgorzata Chełstowska, Adam 

Knochowski,,  Marek Wiesław Jończyk, Zbigniew Księżyk, Tadeusz Nalewajk. 

Przewodniczący Rady  Powiatu p. T. Nalewajk- zapytał, czy Państwo Radni 

wyrazili zgodę na kandydowanie. 

Radny M. Barszcz- potwierdził, że wszyscy wyrazili zgody. 

W związku z brakiem pytań Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały,                   

a następnie zarządził głosowanie nad podjęciem uchwały w sprawie powołania 

Komisji Bezpieczeństwa, określenia przedmiotu jej działania oraz składu 

osobowego. 
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Za głosowało   17 radnych   

Przeciw     0  

Wstrzymało się    0   

Uchwała  Nr II/12/2024 została podjęta. 

Ad. 12 

Przewodniczący zarządził przystąpienie do realizacji kolejnego punktu porządku 

obrad Podjęcie uchwały w sprawie powołania Komisji Skarg, Wniosków                      

i Petycji. 

Przewodniczący Rady  Powiatu p. T. Nalewajk- udzielił głosu Radnemu 

Krzysztofowi Łachmańskiemu. 

Radny K. Łachmański-  proponuje, aby poza Panią Przewodniczącą Haliną 

Zofią Banach, Komisja pracowała w następującym składzie: Pan Dariusz 

Rażniewski, Pani Róża Jadwiga Krasucka, Pan Paweł Kowalczyk i Pan 

Mirosław Barszcz. 

Przewodniczący Rady  Powiatu p. T. Nalewajk- zapytał, czy Państwo Radni 

wyrazili zgody na kandydowanie. 

Radny K. Łachmański- potwierdził, że wszyscy wyrazili zgody. 

W związku z brakiem innych propozycji Przewodniczący Rady odczytał treść 

uchwały, a następnie zarządził głosowanie nad podjęciem uchwały w sprawie 

powołania Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 

Za głosowało   17 radnych   

Przeciw     0  

Wstrzymało się    0   

Uchwała  Nr II/13/2024 została podjęta. 

 

Ad.13  

Przewodniczący zarządził przystąpienie do realizacji kolejnego punktu porządku 

obrad Podjęcie uchwały w sprawie wskazania Wiceprzewodniczącego Rady 
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Powiatu  do wystawiania i podpisywania polecenia wyjazdu służbowego dla 

Przewodniczącego. 

 

 

 

Przewodniczący Rady  Powiatu p. T. Nalewajk- zapytał cyt. „Czy są uwagi?” 

W związku z brakiem pytań Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały,                   

a następnie zarządził głosowanie nad podjęciem uchwały w sprawie wskazania 

Wiceprzewodniczącego Rady Powiatu  do wystawiania i podpisywania 

polecenia wyjazdu służbowego dla Przewodniczącego. 

Za głosowało   17 radnych   

Przeciw     0  

Wstrzymało się    0   

Uchwała  Nr II/14/2024 została podjęta. 

Ad. 14 

Przewodniczący zarządził przystąpienie do realizacji kolejnego punktu porządku 

obrad Podjęcie uchwały w sprawie delegowania dwóch radnych do Komisji 

Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego Powiatu Pułtuskiego. 

Przewodniczący Rady  Powiatu p. T. Nalewajk-  poinformował, iż cyt.                         

„To jest Komisja, którą powołuje Pan Starosta. Proponuję do składu tej Komisji, 

udzielając sobie głosu: Pana Zbigniewa Księżyka i Przewodniczącego Komisji 

Pana Mirosława Barszcza. Czy Panowie wyrażają zgodę?” 

Radny M. Barszcz- poinformował, iż cyt. „Tak.” 

Radny Z. Księżyk - poinformował, iż cyt. „Tak.” 

W związku z brakiem innych propozycji Przewodniczący Rady odczytał treść 

uchwały, a następnie zarządził głosowanie nad podjęciem uchwały w sprawie 

delegowania dwóch radnych do Komisji Bezpieczeństwa i Porządku 

Publicznego Powiatu Pułtuskiego. 

Za głosowało   17 radnych   
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Przeciw     0  

Wstrzymało się    0   

Uchwała  Nr II/15/2024 została podjęta. 

 

 

Ad. 15 

Przewodniczący zarządził przystąpienie do realizacji kolejnego punktu porządku 

obrad Podjęcie uchwały w sprawie zgłoszenia kandydata do składu 

Powiatowej Społecznej Rady do Spraw Osób Niepełnosprawnych. 

Przewodniczący Rady  Powiatu p. T. Nalewajk- poinformował, iż cyt. „Do Rady 

Powiatu w Pułtusku zwrócił się Pan Starosta, tak jak i w tamtym przypadku                 

o zgłoszenie kandydata, żeby naszym kandydatem był Pan Zbigniew Księżyk. 

Czy Pan wyraża zgodę?” 

Radny Z. Księżyk- poinformował, iż cyt. „Tak.”  

Przewodniczący Rady  Powiatu p. T. Nalewajk- zapytał cyt. „Czy są inne 

propozycje?” 

W związku z brakiem innych propozycji Przewodniczący Rady odczytał treść 

uchwały, a następnie zarządził głosowanie nad podjęciem uchwały w sprawie 

zgłoszenia kandydata do składu Powiatowej Społecznej Rady do Spraw Osób 

Niepełnosprawnych. 

Za głosowało   17 radnych   

Przeciw     0  

Wstrzymało się    0   

Uchwała  Nr II/16/2024 została podjęta. 

Ad. 16 

Przewodniczący zarządził przystąpienie do realizacji kolejnego punktu porządku 

obrad Podjęcie uchwały w sprawie oceny zasobów pomocy społecznej                            

w powiecie pułtuskim za rok 2023. 
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Przewodniczący Rady  Powiatu p. T. Nalewajk- poinformował, iż cyt. „Czy jest 

Pani Dyrektor? Proszę o krótkie wystąpienie.” 

Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Pułtusku p. Alicja Patalan- 

poinformowała, iż cyt. „Witam Państwa bardzo serdecznie, Alicja Patalan 

Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Pułtusku. Może tak 

pokrótce powiem, że zgodnie z art. 16a ustawy z dnia 12 marca 2004 r.                 

o pomocy społecznej, gmina i powiat oraz samorząd województwa zobowiązani 

są do sporządzenia corocznie oceny zasobów pomocy społecznej w oparciu                    

o analizę lokalnej sytuacji społeczno-demograficznej, która w szczególności 

obejmuje: infrastrukturę, kadrę, organizacje pozarządowe, nakłady finansowe 

ponoszone na zadania pomocy społecznej, oraz informacje o osobach                               

i rodzinach korzystających z pomocy społecznej. Ta ocena zasobów została 

sporządzona przez Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie w Pułtusku za 

pośrednictwem systemu centralnej aplikacji statystycznej Ministerstwa Rodziny 

i Polityki Społecznej. Dane z oceny umożliwiają analizowanie, monitorowanie 

występowania problemów społecznych oraz planowanie działań aktywizujących 

jednostki samorządu terytorialnego w obszarze usług społecznych. Mają być 

materiałem poglądowym, mającym ułatwić władzom powiatu podejmowanie 

decyzji związanych z planowaniem budżetu w zakresie polityki społecznej                 

w kolejnym roku. Może powiem tak w skrócie, że Powiat Pułtuski w zakresie 

infrastruktury społecznej posiada bogatą i różnorodną ofertę pomocy 

instytucjonalnej, której celem jest wsparcie osób i rodzin zagrożonych 

wykluczeniem społecznym, w szczególności osób z niepełnosprawnościami. 

Jest to możliwe dzięki funkcjonowaniu na terenie powiatu pułtuskiego trzech 

Domów Pomocy Społecznej: w Pułtusku, w Obrytem i w Ołdakach, które 

goszczą we własnych progach 504 osoby. Są to mieszkańcy, przewlekle 

psychicznie chorzy oraz osoby z niepełnosprawnością intelektualną. Powiat 

Pułtuski oczywiście prowadzi również dwa Ośrodki Wsparcia, Środowiskowy 

Dom Samopomocy w Pułtusku oraz Centrum Opiekuńczo-Mieszkalne                              
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w Pułtusku, które zapewnia dzienny pobyt 80 osobom. W Centrum Opiekuńczo-

Mieszkalnym znajdują się również trzy miejsca pobytu całodobowego.                       

Na terenie powiatu funkcjonują również Warsztaty Terapii Zajęciowej                         

w Świeszewie, gdzie opieką zostaje objętych 50 osób z niepełnosprawnościami, 

jak również 30 osób, które uczestniczy w zajęciach klubowych. Mogę 

powiedzieć, że w tych placówkach, aktualnie obsługujemy 670 osób. Co więcej, 

może tak już podsumowując, powiem tylko, że w powiecie pułtuskim środki 

finansowe wydatkowane na zadania z okresu polityki społecznej wyniosły                  

w roku 2023 - 42 345 953 zł, z czego najwięcej środków generowały oczywiście 

pozycje budżetowe, takie jak: Domy Pomocy Społecznej, Ośrodki Wsparcia                   

i system pieczy zastępczej. Dziękuję serdecznie.” 

Przewodniczący Rady  Powiatu p. T. Nalewajk- zapytał cyt. „Dziękuję bardzo. 

Czy są pytania do przedstawionego materiału? Proszę Pan Radny Kowalczyk.” 

Radny P. Kowalczyk- poinformował, iż cyt. „Tak, ja zapoznałem się z tym 

materiałem, który był w załączniku z tą oceną zasobów pomocy społecznej                   

i powiem szczerze, że jest tu sporo błędów nawet takich technicznych i nie 

wiem, czy my może zły, jakiś roboczy dokument dostaliśmy, ale dam parę 

przykładów. Na stronie czwartej na przykład, mamy tutaj liczbę mieszkańców 

według grup wiekowych. Z tego wynika, że jest pusta komórka mężczyzn                   

w wieku 64, jakby nie było takich mężczyzn w naszym powiecie.” 

Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Pułtusku p. Alicja Patalan- 

poinformowała, iż cyt. „Ja może przeproszę tutaj, wejdę w słowo. Na niektóre                    

z operacji, które znajdują się w aplikacji statystycznej nie mamy wpływu. Jest to 

program, który samodzielnie zaciąga dane i gdybyśmy chcieli  w dniu 

dzisiejszym przedstawić tę ocenę, myślę, że niektóre z tych rubryk byłyby już 

uzupełnione, natomiast my jako Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie 

zaciągamy te dane do 30 kwietnia i mamy obowiązek przedstawić je  w 

Ministerstwie, dlatego w tym formacie zostały przekazane. Ja mogę spróbować 
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ewentualnie jeszcze raz zaciągnąć te dane, żeby to Państwu przedstawić, czy 

zostały wprowadzone jakieś zmiany w tym zakresie.” 

Radny P. Kowalczyk- poinformował, iż cyt. „Dobrze, ale ja to tak nie do końca 

rozumiem. My dostajemy jakiś dokument, w którym są wybrakowane dane. Też 

tutaj na przykład, jeżeli według tej tabelki zsumujemy liczbę ludności wychodzi 

nam 50 557. Z kolei w punkcie drugim, na stronie trzeciej, mamy napisane, że 

liczba ludności powiatu pułtuskiego, tj. 50 428 osób. Mamy rozbieżne dane.” 

Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Pułtusku p. Alicja Patalan- 

poinformowała, iż cyt. „Dane opisowe jesteśmy w stanie zmieniać, natomiast 

tabelarycznie nie mamy na to wpływu. Wiemy, że ten system nie jest doskonały, 

powtarzany jest wiele lat i dlatego też nie do końca mamy na niego wpływ.                    

Z tym borykają się wszystkie ośrodki.” 

Radny P. Kowalczyk- zapytał cyt. „Ale jak możemy pracować na systemie, 

który nie daje danych i przyjmować takie dokumenty?” 

Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Pułtusku p. Alicja Patalan- 

zaznaczyła cyt. „Mogę próbować zgłaszać to wyżej, jedynie taką mam 

możliwość.” 

Radny P. Kowalczyk- zapytał cyt. „Z czego wynika obowiązek korzystania                 

z systemu, który nie daje nam pełnych danych?” 

Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Pułtusku p. Alicja Patalan- 

poinformowała, iż cyt. „Na to pytanie nie mogę odpowiedzieć, nas obliguje 

ustawa. Po prostu mamy obowiązek przedstawiania tych danych, a aplikacja po 

prostu nie jest doskonała.” 

Radny P. Kowalczyk- poinformował, iż cyt. „Rozumiem, że nas obliguje 

ustawa, przygotowanie dokumentu, tak? A, że system jest niedoskonały, to może 

trzeba w połowie korzystać z systemu, a później jakoś to zweryfikować, bo jest 

to trochę, powiem szczerze, że bez sensu. Jeżeli mamy takie rozbieżności                    

w danych, jak można na podstawie nieprawdziwych danych wyciągać 

jakiekolwiek wnioski i później uchwalać budżet, bo tych błędnych danych jest 
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więcej. Dalej mamy informację o bezrobotnych. W jednym miejscu jest podane, 

że liczba bezrobotnych to 2 386 osób, a w drugim miejscu, że jest to 4 772 osób, 

co jest bardzo dużą rozbieżnością. Na kolejnych stronach są wykresy wręcz 

puste, czy tabelki puste. Mamy na przykład, już zaraz mówię…” 

Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Pułtusku p. Alicja Patalan- 

poinformowała, iż cyt. „Ja to wszystko rozumiem i przygotowując ten 

dokument, proszę wierzyć, że nie do końca też mi to osobiście odpowiada, 

natomiast technicznie nie mamy wpływu na pewne rzeczy.” 

Radny P. Kowalczyk- poinformował, iż cyt. „Rozumiem, co Pani mówi, ale 

powiem szczerze, że dla mnie, to jest jakby nie do przyjęcia taki argument. 

Jeżeli czytamy, że w powiecie pułtuskim z pomocy społecznej w 2023 r. środki 

pozyskało 0 osób, co stanowiło oczywiście 0% wszystkich mieszkańców itd.” 

Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Pułtusku p. Alicja Patalan- 

poinformowała, iż cyt. „Może dlatego wytłumaczę. Pomoc społeczna, tak 

naprawdę wypłaca świadczenia finansowe poprzez Ośrodki Pomocy Społecznej. 

Nasze Centrum oczywiście pracuje na ustawie o pomocy społecznej, ale                  

w głównej mierze wypłaca świadczenia finansowe na podstawie ustawy z dnia               

9 czerwca 2011 r. o wspieraniu rodziny w systemie pieczy zastępczej. W tym 

rozdziale na pewno znajdą się konkretne dane liczbowe. Jeśli chodzi o ustawę o 

pomocy społecznej, nie wypłacamy świadczeń, tylko obsługujemy Ośrodki 

Wsparcia, Domy Pomocy Społecznej itd. I tutaj nie będzie...” 

Radny P. Kowalczyk- poinformował, iż cyt. „Rozumiem, tylko z kolei według 

tego dokumentu są to sprzeczne dane, ponieważ na przykład na str. 12 mamy 

wykres, że z pomocy społecznej w powiecie korzysta 0 osób. Z kolei na str. 13 

liczba osób korzystających z pomocy społecznej, tutaj już są jakieś liczby, które 

są jednocześnie sprzeczne z tym, co jest...” 

Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Pułtusku p. Alicja Patalan- 

poinformowała, iż cyt. „Jeśli mogę powiedzieć, są świadczenia  finansowe                  

i niefinansowe, więc  jest to co mówimy: obsługa, Ośrodki Wsparcia.” 
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Radny P. Kowalczyk- poinformował, iż cyt. „Dobrze, tylko też mam taką 

uwagę, że z tego dokumentu to nie wynika. Jeżeli jest podpisana tabelka                 

i wykres, liczba osób korzystających z pomocy społecznej i mamy liczby. Jeżeli 

na str. 15 znowu jest liczba rodzin i osób korzystających z pomocy społecznej i 

w jednej tabelce mamy, że korzysta tam powiedzmy 1 500 osób, w drugiej 

tabelce mamy 0,  to jak możemy pracować na takich danych?” 

Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Pułtusku p. Alicja Patalan- 

poinformowała, iż cyt. „Jedynie co mi pozostaje, to po prostu interweniować w 

Ministerstwie Rodziny i Polityki Społecznej, ponieważ naprawdę nie ja 

odpowiadam za całość systemu, natomiast na co mieliśmy wpływ, to oczywiście 

zostało uzupełnione w wersji pisemnej. Sam system zaciąga dane. Mnie 

osobiście ten dokument też nie odpowiada w takim wydaniu, natomiast po to są 

robione szczegółowe sprawozdania, z którymi Państwo, oczywiście 

wcześniejsza Rada nie mieliście okazji się zapoznać. To zbiorcze informacje.” 

Radny P. Kowalczyk- poinformował, iż cyt. „Ja rozumiem, ja też nie mam jakby 

pretensji do Pani, nie chcę tutaj mówić, ale mam pytanie do Pana Starosty. Czy 

na podstawie takiego dokumentu, jesteśmy w stanie przyjąć ten dokument                

i później, bo jak rozumiem, to jest potrzebne do uchwalenia budżetu, żeby 

wiedzieć, jakie środki mamy przeznaczyć na pomoc społeczną. Czy Pan 

proponując ten dokument jest w stanie rzetelnie wskazać, jakie środki są 

potrzebne na pomoc społeczną?” 

Przewodniczący Rady  Powiatu p. T. Nalewajk- poinformował, iż cyt. „Proszę 

bardzo.” 

Starosta Pułtuski p. J. Zalewski- poinformował, iż cyt. „Odpowiadając Panu 

Radnemu, jesteśmy w stanie zabezpieczyć takie środki adekwatnie do potrzeb.” 

Radny P. Kowalczyk- poinformował, iż cyt. „Dobrze, to pytanie drugie. Ile osób 

korzystało w 2023r. z pomocy społecznej? Czy jesteśmy w stanie powiedzieć?” 

Starosta Pułtuski p. J. Zalewski- poinformował, iż cyt. „Teraz proszę, aby mnie 

Pan nie przepytywał, bo musiałbym...” 



30 

 

Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Pułtusku p. Alicja Patalan- 

poinformowała, iż cyt. „Przepraszam, wejdę w słowo. Tak, jak powiedziałam, 

nie wypłacamy świadczeń finansowych z pomocy społecznej.” 

Radny P. Kowalczyk- poinformował, iż cyt. „Ja rozumiem.” 

Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Pułtusku p. Alicja Patalan- 

poinformowała, iż cyt. „Utrzymujemy trzy Domy Pomocy Społecznej. Mamy 

teraz zamiar rozbudować infrastrukturę o czwarty i na to idą środki finansowe. 

Pani Skarbnik rzetelnie pilnuje budżetu.” 

Radny P. Kowalczyk- poinformował, iż cyt. „Rozumiem, tylko moje pytanie nie 

było takie, ile świadczeń wypłaciliśmy, tylko ile osób korzysta z pomocy 

społecznej.” 

Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Pułtusku p. Alicja Patalan- 

poinformowała, iż cyt. „Tak, jak powiedziałam 670 osób jest umieszczonych w 

naszych placówkach, to mogę powiedzieć na już. Jeśli chodzi o dane liczbowe, 

Powiatowe Centrum Pomocy Rodziny w Pułtusku obsługuje: 39 rodzin 

zastępczych, 2 rodziny zawodowe, 1 rodzinny dom dziecka. Możemy                         

to uszczegółowić. Natomiast 55 osób korzysta, tak, jak wcześniej powiedziałam               

z Warsztatów Zajęciowych w Świeszewie, 30 osób w zajęciach klubowych                       

i na to wszystko też oczywiście są dokumenty finansowe.” 

Radny P. Kowalczyk- poinformował, iż cyt. „Ja rozumiem, ja nie chcę 

powiedzieć, że coś jest niepoprawnie, tylko my teraz głosujemy nad konkretnym 

dokumentem. W tym dokumencie, jak sama Pani przyznała są sprzeczne dane. 

Wewnątrz tego dokumentu, ja nawet nie mówię...” 

Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Pułtusku p. Alicja Patalan- 

poinformowała, iż cyt. „Są niezaciągnięte, nie mamy na to wpływu.” 

Radny P. Kowalczyk- poinformował, iż cyt. „Rozumiem, tylko ja uważam, że 

jako Rada Powiatu w Pułtusku po prostu nie możemy zagłosować za takim 

dokumentem. To jest absurdalne, przepraszam bardzo. Ja nie mówię, że coś jest 

źle, jakby przyjmuję te tłumaczenia, że jest system nie taki i tak dalej, ale my 
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dostaliśmy gotowy dokument, w którym są sprzeczne dane. Na jednej stronie 

jest napisane, że jest tyle bezrobotnych, na drugiej, że jest dwa tysiące, na 

trzeciej , że jest cztery tysiące. Jak możemy przyjąć taki dokument, jeżeli nawet 

liczba osób zamieszkujących w powiecie pułtuskim jest nieprawidłowa, znaczy 

w dwóch miejscach są dwie różne liczby, więc jak możemy pracować na takim 

dokumencie.” 

Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Pułtusku p. Alicja Patalan- 

poinformowała, iż cyt. „Gdyby to było jedynie sprawozdanie w wersji opisowej, 

na pewno tych pytań, by nie było.” 

Radny P. Kowalczyk- poinformował, iż cyt. „Ja rozumiem, że Pani ma taki 

system, ale my nie widzimy systemu, my widzimy wynik.” 

Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Pułtusku p. Alicja Patalan- 

poinformowała, iż cyt. „To jest jedno z narzędzi naszej pracy, dlatego też 

szczegółowo sprawozdajemy się z wcześniejszych działań po to, żeby Rada 

miała kilkakrotnie możliwość weryfikacji na każdym poziomie.” 

Przewodniczący Rady  Powiatu p. T. Nalewajk- poinformował, iż cyt. „Proszę 

bardzo, Pani Róża Krasucka.” 

Radna R. Krasucka- poinformowała, iż cyt. „Dziękuję bardzo. Jeśli my nie 

jesteśmy, jak Pani Dyrektor mówi, odpowiedzialni za ten program, to w tym 

momencie, jeśli Pani uważa, że to jest wina programu i jest to sprawa 

Ministerstwa, to proszę pisać. Generalnie proszę napisać, że jest niespójność                

i tyle. Bo my obradujemy nad jakimś dokumentem, który Pani musi 

wygenerować z systemu. Jeśli ten system jest niespójny z pracą i informacjami 

dla nas, to proszę pisać wyżej, żeby wyjaśniali, skoordynowali datę.” 

Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Pułtusku p. Alicja Patalan- 

poinformowała, iż cyt. „Na pewno podejmiemy takie działania, tylko z praktyki 

wiem, że na pewno będzie to trwało w czasie, bo wiemy, jak to wygląda w 

rzeczywistości.” 
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Radna R. Krasucka- poinformowała, iż cyt. „Rozumiem. Bardzo dziękuję. Pani 

jest zobligowana do terminowości i to jest fakt. My mamy to, co mamy               

i musimy to przyjąć bądź nie. Każdy musi decydować według siebie, a Pani 

działa wyżej. Dziękuję bardzo.” 

Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Pułtusku p. Alicja Patalan- 

poinformowała, iż cyt. „Dobrze, oczywiście.” 

Przewodniczący Rady  Powiatu p. T. Nalewajk- poinformował, iż cyt. „Dziękuję 

bardzo. Proszę Pani Radna Estkowska, Przewodnicząca Komisji.” 

Radna K. Estkowska- poinformowała, iż cyt. „Wchodząc jakby w tok dyskusji 

Pana Kowalczyka, też te rzeczy zauważyłam. Na przykład jest tak, być może 

Pani mi wyjaśni pewną rzecz, że na str. 27, mamy podaną liczbę miejsc                        

w jednostkach organizacyjnych, na przykład w Domach Pomocy Społecznej- 

504 miejsca, liczba osób korzystających- 551.” 

Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Pułtusku p. Alicja Patalan- 

zapytała cyt. „Na której stronie, przepraszam?” 

Radna K. Estkowska- poinformowała, iż cyt. „Strona 28. I mamy podaną                    

w tabeli liczbę miejsc w jednostkach organizacyjnych pomocy i integracji 

społecznej. W jednostkach Domy Pomocy Społecznej, liczba miejsc- 504, liczba 

osób korzystających- 551.” 

Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Pułtusku p. Alicja Patalan- 

poinformowała, iż cyt. „Tak, w zezwoleniach Wojewody jest określona liczba w 

limicie na 504, a tutaj powiem szczerze, że muszę zerknąć w systemie. Tu jest 

rozbieżność, rzeczywiście.” 

Radna K. Estkowska- poinformowała, iż cyt. „Tak jakbyśmy mieli prawie                     

50 osób nad.” 

Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Pułtusku p. Alicja Patalan- 

poinformowała, iż cyt. „To znaczy powiem tak, Środowiskowy Dom 

Samopomocy w Pułtusku rzeczywiście może być tu wstawiony, ponieważ 

Ośrodki Wsparcia, tutaj gdzie jest 60, Państwo zobaczcie to niżej, to tu jest 
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wykazany Środowiskowy Dom Samopomocy i z liczbą osób, które są na liście 

osób oczekujących. Natomiast Centrum Opiekuńczo-Mieszkalne w Pułtusku nie 

jest wpisane w tej pozycji, ponieważ zgodnie z ustawą o pomocy społecznej nie 

jest wpisane jeszcze do rejestru placówek, które są zapisane w ustawie. My 

powołujemy się w Statucie na art. 51 ustawy o pomocy społecznej, gdzie jest 

zapisane, że są to placówki typu Ośrodki Wsparcia. Gdzieś musiał system, to po 

prostu zaciągnąć przy jednostkach pomocy społecznej.” 

Radna K. Estkowska- poinformowała, iż cyt. „No to rzeczywiście Pani Dyrektor 

dużo tego jest.” 

Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Pułtusku p. Alicja Patalan- 

poinformowała, iż cyt. „ Jest, oczywiście, zgadzam się.” 

Radna K. Estkowska- poinformowała, iż cyt. „I tu mówię, nie chodzi, broń 

Panie Boże, o czepialstwo, tylko po prostu nasuwa się. Poza tym tak, 

rozmawialiśmy już w poprzednich kadencjach, to jest taka moja prośba i taką 

też zgłaszałam, że ponieważ tytuł tego dokumentu, to: ocena zasobów pomocy 

społecznej. Owszem, można tam doszukiwać się przy tabelach i wyciągać 

wnioski, ale też dobrze byłoby, żebyśmy my taką ocenę w paru zdaniach, jednak 

nawet na końcu zobaczyli, że w ocenie tych poszczególnych obszarów 

zdecydowanie, jakby najtrudniejszy, czy najbardziej niedoszacowany jest ten 

obszar.” 

Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Pułtusku p. Alicja Patalan- 

poinformowała, iż cyt. „Rozumiem. Dobrze, postaram się to uzupełnić.” 

Radna K. Estkowska- poinformowała, iż cyt. „To trzeba ocenić z Państwa 

strony, bo Państwo pracujecie, żeby ocenić. Dziękuję bardzo.” 

Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Pułtusku p. Alicja Patalan- 

poinformowała, iż cyt. „ Dobrze, dziękuję.” 

Przewodniczący Rady  Powiatu p. T. Nalewajk- poinformował, iż cyt. 

„Szanowni Państwo, ja myślę, że byłoby mniej uwag, żeby były już powołane 

Komisje Rady Powiatu w Pułtusku, to byśmy na Komisji zapewne 
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podyskutowali. O głos prosił Pan Przewodniczący Knochowski już wcześniej. 

Proszę bardzo.” 

Radny A. Knochowski- poinformował, iż cyt. „Ja chciałbym zrozumieć tylko 

istotę działania tego programu. Jeśli dobrze rozumiem wprowadzaniem danych 

podstawowych z określonych Ośrodków Pomocy Społecznej zajmują się te 

Ośrodki indywidualnie?” 

Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Pułtusku p. Alicja Patalan- 

poinformowała, iż cyt. „Tak.” 

Radny A. Knochowski- podkreślił cyt. „Nie Państwo jako jednostka nadrzędna, 

tylko indywidualne Ośrodki.” 

Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Pułtusku p. Alicja Patalan- 

poinformowała, iż cyt. „Gminy i Miejskie Ośrodki mają też dostęp do systemu 

centralnego i oni właśnie będą wykazywali swoje dane.” 

Radny A. Knochowski - poinformował, iż cyt. „Rozumiem. Formuły                       

i sumowanie tych danych jest już opracowane przez administratora danego 

programu, danej aplikacji. Czyli my rzeczowo faktycznie nie mamy wpływu              

na tę aplikację, na formuły jakie są tam zawarte.” 

Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Pułtusku p. Alicja Patalan- 

poinformowała, iż cyt. „Niestety nie.” 

Radny A. Knochowski - poinformował, iż cyt. „Jedynie na interpretacje danych, 

które są tam wyartykułowane, poprzez te tabele, które Pani wygeneruje. Pani 

zapuszcza sobie po prostu raport, który zdefiniowany jest z góry, tak jak              

w jednostce niefinansowej, niebudżetowej, tylko jakiejś tam sprzedażowej, tak 

jak ja zapuszczam sobie raport handlowy. I te dane on sobie zaciąga sam, 

sumując sobie z formuł, które są zawarte w systemie, tak?” 

Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Pułtusku p. Alicja Patalan- 

poinformowała, iż cyt. „Tak, nawet może taki mało ważny szczegół akurat              

w tym momencie, natomiast nawet pisanie w języku polskim jest bardzo trudne 

w tym programie, ponieważ nie stosuje ten program dużych liter, na przykład 
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znaków przystankowych, gdzie nie gdzie, więc jednego dnia, jak próbujemy coś 

zaciągnąć, drugiego dnia nie możemy tego już zmienić. To jest kłopot.” 

Radny A. Knochowski - poinformował, iż cyt. „Czyli wy praktycznie 

korzystacie z raportów, które generowane są automatycznie przez 

administratora. Jedynie, co to tylko jest interpretacja opisowa, o której Pani 

powiedziała. Z tego, by wynikało. Dziękuję bardzo.” 

Radna K. Estkowska- poinformowała, iż cyt. „Technologicznie patrzę                    

na problemy z programami, które na przykład mamy ZUS-owskie. Jeżeli to tak 

jest, jak przed chwilą Pan Radny Knochowski uzyskał od Pani odpowiedź,                  

to tym bardziej reakcja musi być do tych osób, które te programy oczywiście 

piszą, bo to samo u nas podczas kontroli ZUS-owskiej wychodzi, że program 

jest rzeczywiście, tak jak Pani mówi, niedostosowany, błędny czy gdzieś nie 

przewiduje pewnych rzeczy, które są akurat czy u mnie w szkole, czy u Pani               

w instytucji konieczne i trzeba po prostu wprowadzić zmiany. Tak, jak mówię                

u nas to zrobiliśmy i program musi być dostosowany do tego, co Państwo 

robicie.” 

Przewodniczący Rady  Powiatu p. T. Nalewajk- poinformował, iż cyt. „Dziękuję 

bardzo. Proszę Pan Radny Barszcz.” 

Radny M. Barszcz- poinformował, iż cyt. „Proszę Państwa, moi poprzednicy 

wprost określili, że dokument jest niespójny. Po której stronie jest wina? Ja nie 

będę się na ten temat wypowiadał, czy to jest system, czy błąd człowieka. 

Niemniej jednak chciałbym zauważyć, że cały sektor opieki społecznej                      

w budżecie naszego powiatu stanowi jedną trzecią. W związku z powyższym nie 

możemy głosować tegoż dokumentu, który jest niespójny, bynajmniej takie jest 

moje zdanie. W związku z powyższym proponuję Panie Przewodniczący, oby 

ten dokument już poprawiony, gdzie wszystkie dane będą spójne, był 

procedowany na Komisjach i dopiero w formie uchwały został przedstawiony 

naszej Radzie Powiatu.” 
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Przewodniczący Rady  Powiatu p. T. Nalewajk- poinformował, iż cyt. Szanowni 

Państwo, jest wniosek. Informację przedstawia Zarząd Powiatu w Pułtusku. 

Proszę bardzo o zajęcie stanowiska.” 

Wicestarosta p. B. Jóźwiak- poinformowała, iż cyt. „Szanowni Państwo, to jest 

w ogóle niemożliwe. Ten dokument, w ogóle w takiej formule, jeśli chodzi o to, 

to narzędzie opracowane przez Instytut Rozwoju Profesji i Usług Społecznych, 

więc tutaj to nie będzie takiej możliwości, że w przeciągu miesiąca my 

dokonamy tych zmian. To jest po prostu niemożliwe. Słuchajcie, jeśli mówimy                       

o tym budżecie, to nie chodzi o nasz budżet powiatowy. To chodzi o budżet, po 

prostu budżet państwa. My robiąc analizę w powiecie i w poszczególnych 

gminach, które dokonują tej analizy, ma być to pozycją taką wyjściową, czy na 

terenie danego powiatu, na przykład, ile mamy tych Domów Pomocy 

Społecznej, ile mamy ośrodków interwencji kryzysowej, ile mamy mieszkań 

chronionych. To są takie dane, które są nam niezbędne, jak gdyby w 

województwie do planowania budżetu i później jak gdyby, chociażby ubiegania 

się o środki. Tak było zawsze od lat i niestety te dane były niespójne i to co Pani 

Dyrektor mówi, że wprowadzanie tych danych jest bardzo trudne i ciężko jest 

nawet połączyć te pewne elementy w całość. Niestety, tak to jest, jak mówi tutaj 

Pani Dyrektor, że są takie niezgodności. Myślę, że warto, zgodzę się                             

z Państwem, żeby pisać i wnioskować o zmianę tego narzędzia, natomiast póki, 

co to on taki obowiązuje. To jest niemożliwe.” 

Radny P. Kowalczyk- zapytał cyt. „A czy coś nas zobowiązuje, żeby korzystać   

z tego systemu?” 

Wicestarosta p. B. Jóźwiak- poinformowała, iż cyt. „Tak, to jest narzucony 

odgórnie system.” 

Radny P. Kowalczyk- zapytał cyt. „Ale z czego wynika ten obowiązek, bo nas, 

jakby zobowiązuje ustawa o pomocy społecznej, czy nas, czy organ 

wykonawczy, że organ wykonawczy przedstawia po prostu tę ocenę. Ja 
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rozumiem, tylko argument, że wszystkie ośrodki robią źle, jest dla mnie nie do 

końca.” 

Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Pułtusku p. Alicja Patalan- 

poinformowała, iż cyt. „Tak, jak Pani Starosta mówi, jest to taka szacunkowa 

ocena tego, ile na danym terenie jest na przykład Domów Pomocy, ile Ośrodków 

Wsparcia, gdzie te ośrodki należy zwiększyć.” 

Radny P. Kowalczyk- poinformował, iż cyt. „Ale tylko, że jeżeli nie do końca 

nawet wiemy, ile mamy mieszkańców w tym dokumencie, to nawet nie wiemy, 

jakby wszystkie wnioski z założenia będą złe i nie będą realne.” 

Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Pułtusku p. Alicja Patalan- 

podkreśliła cyt. „W Głównym Urzędzie Statystycznym takie dane są jeszcze                

do zaciągnięcia przez Samorząd Województwa.” 

Radny M. Barszcz- poinformował, iż cyt. „To, co mówił Pan Paweł Kowalczyk, 

w związku z tym nie do nas jest ustalanie, czy mamy akurat 50 tys., czy 55 tys. 

mieszkańców. Praktycznie rzecz biorąc, my nie powinniśmy tego weryfikować. 

Ktoś, kto by zadał mi w tej chwili pytanie, na przykład Pan Zbigniew siedzący 

naprzeciwko mnie, to która liczba jest prawdziwa? Nie gramy w totolotka, tylko 

opieramy się na rzeczywistości.” 

Przewodniczący Rady  Powiatu p. T. Nalewajk- poinformował, iż cyt. 

„Dziękuję, proszę Pan Przewodniczący Knochowski.” 

Radny A. Knochowski- poinformował, iż cyt. „Pani Dyrektor pytanie. Do kiedy 

musimy złożyć ten projekt tak, żeby wypełnić obowiązek?” 

Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Pułtusku p. Alicja Patalan- 

poinformowała, iż cyt. „Tak naprawdę do 30 czerwca br., my jako Powiatowe 

Centrum Pomocy Rodzinie w Pułtusku mieliśmy tutaj konieczność złożenia 

Radzie Powiatu w Pułtusku, natomiast w czerwcu jeszcze musimy to złożyć               

do województwa.” 

Radny A. Knochowski- podkreślił cyt. „Rozumiem. I te terminy nas obligują.” 

Radny P. Kowalczyk- zapytał cyt. „Przepraszam, do 30 czerwca?” 
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Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Pułtusku p. Alicja Patalan- 

poinformowała, iż cyt. „Do 30 czerwca br.” 

Radny P. Kowalczyk- zapytał cyt. „A nie do 30 kwietnia?” 

Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Pułtusku p. Alicja Patalan- 

poinformowała, iż cyt. „Nie, my tutaj na poziomie powiatu  do  30 kwietnia br.” 

Przewodniczący Rady  Powiatu p. T. Nalewajk- poinformował, iż cyt. „Proszę 

Pani Starosto.” 

Wicestarosta p. B. Jóźwiak- poinformowała, iż cyt. „Proszę Państwa                          

do 30 kwietnia mamy obowiązek, jak gdyby zgłoszenia, na tym dokumencie 

wypracowania tego sprawozdania, natomiast, jeśli chodzi o podjęcie uchwały,       

to do 30 czerwca br.” 

Radny A. Knochowski- poinformował, iż cyt. „Ale z możliwością zaskarżenia 

do 30 czerwca, tak? Czyli jak jej teraz nie podejmiemy, to SKO jeżeli by 

zakwestionowało, to nie wyrobimy się w terminie, tak?” 

Wicestarosta p. B. Jóźwiak- poinformowała, iż cyt. „Oczywiście, musimy to 

złożyć do 30 czerwca br.. Nie sądzę, żebyśmy po prostu zmienili ten dokument, 

czy też, jak gdyby to narzędzie i zmienili całą ocenę zasobów pomocy 

społecznej.” 

Radny A. Knochowski- poinformował, iż cyt. „Rozumiem.” 

Wicestarosta p. B. Jóźwiak- poinformowała, iż cyt. „Powiem, że na pewno 

byłoby dobrze, gdyby były tu ujęte, słuszna tutaj, jak gdyby uwaga koleżanki 

Radnej Krystyny Estkowskiej, co do opisu. Gdyby były takie krótkie opisy, przy 

każdej tabeli, może nie przy każdej, ale przy większości tam, gdzie możemy 

zrobić taką analizę oceny w naszym powiecie. Byłoby to łatwiejsze do 

odczytania i sprawniejsze. Natomiast już niestety te cyfry, które padają i są 

niespójności takie widoczne, to już system tego nie wygeneruje. Jest to 

problematyczne.” 

Radny A. Knochowski- poinformował, iż cyt. „Ja jeśli można, nawet sądzę, że        

w przypadku danych społecznych, to w przypadku jakichś tam niewielkich 
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rozbieżności, to może być sytuacja dynamiczna, bo wiadomo, do Ośrodków 

przyjmuje się nowe osoby, z Ośrodków odchodzą nowe osoby, starsze osoby                   

w różny sposób. I to też może być, ale jak jest różnica już więcej niż 10, niż                  

w takim przeciągu czasowym, to już może być.” 

Radny P. Kowalczyk- poinformował, iż cyt. „Ale przyjmujemy stan na koniec 

roku, więc jakby nie, ale dane się nie zmieniają. Przyjmujemy stan na koniec 

roku.” 

Radny A. Knochowski- poinformował, iż cyt. „Dlatego myślę, że dobrą 

propozycją jest to, co Pani Wicestarosta Beata Jóźwiak zaproponowała. Ta 

opisówka pod, każdą tabelą byłaby jakimś rozwiązaniem w tym momencie całej 

tej sytuacji, a w przyszłości możemy wnioskować, tak, rozmawialiśmy tutaj                

o to, żeby Ministerstwo poprawiło aplikację.” 

Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Pułtusku p. Alicja Patalan- 

poinformowała, iż cyt. „Ja jeszcze spróbuję sprawdzić, czy w systemie jest to 

możliwe, dlatego, że uzupełnienie danych w wersji teoretycznej jest też 

wyszczególnione.” 

Radny A. Knochowski- podkreślił cyt. „I tam jest zdefiniowane pole opisowe.” 

Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Pułtusku p. Alicja Patalan- 

poinformowała, iż cyt. „Tak, po prostu spróbujemy jeszcze raz do tego podejść, 

natomiast jakichś takich większych pozytywów nie dostrzegam, jeśli chodzi o 

obsługę tej aplikacji.” 

Przewodniczący Rady  Powiatu p. T. Nalewajk- poinformował, iż cyt. „Pytam 

wprost, bo nikt prochu nie wymyślił, bo proch wymyślono. Czy ta opisówka,                 

o której padało to stwierdzenie, to coś wniesie do tego materiału, który jest 

przedstawiony przez Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie w Pułtusku, czytaj 

Zarząd Powiatu w Pułtusku? Proszę bardzo, Pani Róża Krasucka.” 

Radna R. Krasucka- poinformowała, iż cyt. „Dziękuję bardzo. Myślę, że w tym 

momencie jest to problem. Mamy jakiś tam problem z racji tych statystyk. 

Natomiast jeśli chodzi o finansowanie, to cały czas, jeśli chodzi o budżet, 
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Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Pułtusku mamy cały czas na 

Komisjach analizę i koszty wydatkowania, przychody i rozchody. Więc widzimy 

jakie są te pieniądze w budżecie. Na tę statystykę nie mamy wpływu. Natomiast, 

jeśli Pani Dyrektor ma problem w sensie takim, że nie zdąży z tą uchwałą,                    

to myślę, że jeśli to miało miejsce w poprzednich latach i to tak szło i ktoś 

akceptował na górze, to my Radni cóż możemy zrobić. Tylko na chwilę obecną, 

każdy według siebie powinien w tym momencie zagłosować, a potem Pani 

Dyrektor niech nas informuje na bieżąco, co z tym może poczynić.” 

Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Pułtusku p. Alicja Patalan- 

poinformowała, iż cyt. „Dobrze, oczywiście.” 

Radna R. Krasucka- poinformowała, iż cyt. „Dziękuję bardzo.” 

Przewodniczący Rady  Powiatu p. T. Nalewajk- poinformował, iż cyt. „Proszę 

Pan Radny Przewodniczący Knochowski.” 

Radny A. Knochowski- zapytał cyt. „Pani Dyrektor, czy ten raport jest on-line 

również dostarczany do Ministerstwa i weryfikowany w ten sposób?” 

Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Pułtusku p. Alicja Patalan- 

poinformowała, iż cyt. „Tak.” 

Radny A. Knochowski- poinformował, iż cyt. „To musicie Państwo jedną rzecz 

wiedzieć. Jeżeli raport drukowany się tutaj drukuje, dla naszej wiedzy i 

wiadomości powszechnej, to potem on też, żeby był sprawdzany przez jednostkę 

nadrzędną, musi być w systemie. Jeśli, byśmy my tutaj chcieli jakiekolwiek 

zmiany wprowadzać, to niestety muszą one być naniesione również w systemie, 

a jeżeli system tego nie pozwala, to mamy kwadraturę koła. Doszliśmy do 

punktu wyjścia, czyli tutaj, to co Pani Róża powiedziała, to jest klucz całej 

sytuacji. Według mnie nie mamy w tym momencie, jak do tego podejść.” 

Przewodniczący Rady  Powiatu p. T. Nalewajk- poinformował, iż cyt. „Proszę 

bardzo, czy są jeszcze jakieś uwagi, wnioski? Proszę Pani Przewodnicząca 

Estkowska.” 
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Radna K. Estkowska- poinformowała, iż cyt. „Ja jeszcze dopytam, nawet na 

przykładzie tej liczby miejsc w jednostkach organizacyjnych, Jeżeli jest 

napisane, że liczba miejsc w Domach Pomocy Społecznej to 504, a liczba osób 

korzystających 551, mówi Pani Dyrektor, że tu zaszła jakaś pomyłka. To to też 

są dane ściągane?” 

Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Pułtusku p. Alicja Patalan- 

poinformowała, iż cyt. „To znaczy nie, nie. Myślę o tym Centrum Opiekuńczo-

Mieszkalnym w Pułtusku, dlatego że Środowiskowy Dom Samopomocy                  

w Pułtusku jest od dawna wpisany. Środowiskowy Dom Samopomocy                        

w Pułtusku jest od dawna wprost wpisany literalnie w ustawie o pomocy 

społecznej, a Centrum jeszcze nie. Tam przewijała się ilość osób, które 

skorzystały z systemu wsparcia, ilość wydanych decyzji. Na przykład jest                   

21 miejsc w Centrum Opiekuńczo-Mieszkalnym, natomiast liczba osób, które 

skorzystały jest faktycznie większa, ponieważ była rotacja.” 

Radna K. Estkowska-  zapytała cyt. „Ale to jak się ma to do Domów Pomocy 

Społecznej, gdzie mamy 504 miejsca?” 

Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Pułtusku p. Alicja Patalan- 

poinformowała, iż cyt. „System tutaj zaciągnął dane, jedynie tak mogę                         

to tłumaczyć.” 

Radna K. Estkowska- poinformowała, iż cyt. „To też system wszystko? Jakoś 

tak nie mogę w ogóle tego...” 

Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Pułtusku p. Alicja Patalan- 

poinformowała, iż cyt. „Nie wiem, mogę doprecyzować wersje opisowe, jeśli 

Państwo sobie życzą.” 

Radny K. Łachmański- poinformował, iż cyt. „Statystyka statystyką i można 

zaciągnąć różne dane, to jest moje zdanie i mówimy o budżecie, o wykonaniu                 

i tak dalej. Na podstawie tej statystyki jest przecież sformułowany budżet, 

projekt budżetu i tak dalej. Kolejna sprawa, chociażby, to co Pani Dyrektor 

Estkowska przed chwilą powiedziała. Nie może być takiej różnicy tu 550, 505 
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miejsca, 550 osób. Ja myślę jednak, że może uzupełnijmy to, co się da. To                    

co zaciąga się, to ja to rozumiem. Natomiast ja bym jednak proponował 

przejrzeć może ten raport. Przepraszam, bo teraz jest taka próżna dyskusja. To 

jest moje zdanie. Dla mnie to są zbyt duże rozbieżności. Statystyka czemuś 

służy. Chociażby nawet podejmując teraz decyzję, nie wiem, co mam zrobić. 

Nie chcę skrzywdzić Pani Dyrektor, bo znam i wiem, że to jest też bardzo trudna 

praca. Też rozumiem i Zarząd, bo przecież tutaj tej statystyki nie chcę psuć, ale 

jako Radny nie wiem, co mam zrobić. Nie brać udziału w głosowaniu. To chyba 

nie zmienia postaci rzeczy. Więc według mnie, to powinno być jednak 

uzupełnienie i jakby wtedy powrót na Komisje, żebyśmy mogli sobie 

podyskutować. Czy powiedzmy przyjęcie może na kolejnej Sesji. Dziękuję.” 

Przewodniczący Rady  Powiatu p. T. Nalewajk- poinformował, iż cyt. „Proszę 

Pani Starosto.” 

Wicestarosta p. B. Jóźwiak- poinformowała, iż cyt. „Ja przepraszam, ale w tej 

formule, to narzędzie, ten raport został wysłany do 30 kwietnia br.. Czy były 

uwagi do tego, mieliście jakąś informację z zewnątrz?” 

Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Pułtusku p. Alicja Patalan- 

poinformowała, iż cyt. „Nie.” 

Wicestarosta p. B. Jóźwiak- poinformowała, iż cyt. „Jak gdyby PCPR wywiązał 

się ze swojego obowiązku, wysłał stosowne narzędzie, stosowny raport                      

do Ministerstwa, więc jak gdyby my teraz nie możemy tego poprawić w innej 

wersji.” 

Przewodniczący Rady  Powiatu p. T. Nalewajk- poinformował, iż cyt. „Ale                         

w ogóle tu jest sformułowanie, że przyjmuje się ocenę zasobów, ale jaką? 

Przepraszam, dobrą, złą, kiepską? Przepraszam, to, co Pani Estkowska mówiła, 

ocenę i tyle. Mamy projekt.” 

Wicestarosta p. B. Jóźwiak- poinformowała, iż cyt. „Szanowni Państwo, myślę, 

że wszyscy jak tutaj siedzimy, jeśli chodzi o cenę zasobów pomocy społecznej, 

to jesteśmy chyba świadomi, że na terenie naszego powiatu, jeśli chodzi                      
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o pomoc społeczną i jej zasoby, ja je oceniam naprawdę dość dobrze. 

Powiedziałabym, że nawet bardzo dobrze. Mamy trzy Domy Pomocy 

Społecznej. Mamy Ośrodek Wsparcia, Środowiskowy Dom Samopomocy, 

mamy Centrum Opiekuńczo-Mieszkalne, prestiżową jednostkę, która 

funkcjonuje od dwóch lat. Więc, jak gdyby mamy rodziny zastępcze, mamy 

rodziny zawodowe. Nie ma tu jakichś większych, jeśli chodzi również                       

o dofinansowania dla osób niepełnosprawnych, więc również są takie 

świadczenia finansowane, dofinansowane. Mamy poradnictwo specjalistyczne, 

gdzie korzystają osoby z tego wsparcia. Mamy Zespół Orzekania                           

o Niepełnosprawności i wiele innych. Również realizujemy ustawę                              

o przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie, więc patrząc na te zasoby, które mamy 

w naszym powiecie, to ja oceniam naprawdę dobrze, a nawet bardzo dobrze tę 

pomoc społeczną na terenie naszego powiatu. Więc nie ma tu jakichś większych 

problemów. Brakuje być może mieszkań chronionych, ale to tak, jak w całym 

kraju, nie ma tych mieszkań, jest ich bardzo mało. Macie Państwo 

sprawozdania, które są przedstawiane corocznie, jeśli chodzi o sprawozdania                  

z realizacji zadań w powiecie pułtuskim, są te rozbieżności. Pojawiają się. Nie 

wiem, być może, ja już sobie sama analizuję, że jeśli chodzi o tę liczbę 

mieszkańców, być może jest umieralność, więc wydawane są decyzje. Może 

więcej, trudno mi jest to w tej chwili określić. Ja nie wypełniałam tych tabel, 

więc trudno mi się do tego odnieść, ale nie sądzę, żeby to były jakieś 

nieprawidłowości, czasami kumulacja systemu, czasami nawet trudno jest 

poprawić błąd, bo tak funkcjonuje ten system. Nie jestem informatykiem, ale 

wiem, że pewne dane, czy np. pewne opisy, uszczegółowienie ich jest 

niemożliwe, bo jest określona liczba znaków i jest to też niemożliwe. Ale na 

pewno myślę, że Pani Dyrektor po tych uwagach, które usłyszała, poczyni 

starania, żeby to zweryfikować. Na pewno wnieść pismo o te uwagi, które tutaj 

padały, że być może powinna nastąpić weryfikacja tego narzędzia                              

do wykonywania tej oceny zasobów. Dziękuję.” 
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Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Pułtusku p. Alicja Patalan- 

poinformowała, iż cyt. „Oczywiście zrobię.” 

Przewodniczący Rady  Powiatu p. T. Nalewajk- poinformował, iż cyt. „Proszę 

bardzo, formuła wypowiedzi już się wyczerpała. Sami mamy pewne 

wątpliwości, ale nie wiem, czy tu zrobimy coś do końca czerwca br.” 

Radna K. Estkowska- poinformowała, iż cyt. „Pani Dyrektor jeszcze mam jedno 

pytanie, tak żebyśmy zrozumieli tę procedurę umieszczania. Bo ja rozumiem, że 

do samego systemu, każda z tych jednostek wszystkie dane umieszcza i wraca 

do Was to w postaci raportu?” 

Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Pułtusku p. Alicja Patalan- 

poinformowała, iż cyt. „Znaczy powiem tak. To skąd mają dane? Nasze 

świadczenia na przykład obsługuje dział świadczeń pomocy instytucjonalnej. 

To, co koleżanki wbijają do systemu, działamy też na systemie „POMOST”, 

który nam generuje decyzje i listy wypłat. W tym systemie pracujemy. Z tego 

systemu tak naprawdę, jeśli chodzi o PCPR, zaciągane są dane do Centralnej 

Aplikacji Statystycznej. Tak naprawdę żaden informatyk nie jest w stanie nam 

tutaj pomóc, bo to jest coś narzuconego z zewnątrz. Wszystkie sprawozdania do 

Ministerstwa też dajemy w Centralnej Aplikacji Statystycznej. A może jako 

ciekawostkę powiem, że w tej chwili wszedł obowiązek raportowania zdarzeń 

nadzwyczajnych w Domach Pomocy Społecznej, gdzie Ministerstwo obiecało 

nam otworzyć ścieżkę właśnie w CAS-ie, w Centralnej Aplikacji. Do tej pory 

tego nie zrobiło. I pierwsze sprawozdanie zamiast  do 31 marca br. poszło za 

zgodą oczywiście Ministerstwa do 4 kwietnia br. i nadal nie mamy informacji, 

jak to przekazywać. Więc tak, jak mówię, na pewne rzeczy nie mamy wpływu i 

bardzo żałuję, że to tak wygląda, natomiast niewiele mogę na to poradzić. Może 

na przyszłość tak, ale w takiej wersji była ocena przyjmowana. Akurat na mnie 

trafia to w tej chwili, więc będę starała się zrobić, jak najwięcej w tym 

zakresie.” 
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Przewodniczący Rady  Powiatu p. T. Nalewajk- poinformował, iż cyt. Dziękuję 

bardzo. Proszę bardzo. Czy zakończyliśmy dyskusję w tym punkcie?” 

W związku z brakiem dalszej dyskusji Przewodniczący Rady odczytał treść 

uchwały,  a następnie zarządził głosowanie nad podjęciem uchwały w sprawie 

oceny zasobów pomocy społecznej w powiecie pułtuskim za rok 2023. 

 

Za głosowało   9 radnych   

Przeciw     3 radnych  

Wstrzymało się    5 radnych   

Uchwała  Nr II/17/2024 została podjęta. 

 

Przewodniczący Rady zarządził 10- min. przerwę w obradach.  

Po przerwie Przewodniczący Rady wznowił obrady.  

 

Ad. 17 

Przewodniczący zarządził przystąpienie do realizacji kolejnego punktu porządku 

obrad Podjęcie uchwały w sprawie Statutu Powiatu Pułtuskiego. 

Przewodniczący Rady  Powiatu p. T. Nalewajk- poinformował, iż cyt. 

„Szanowni Państwo, zanim rozpocznę dyskusję, chciałem powiedzieć tak. 

Dokument, który Państwu został przedstawiony jest dokumentem jednolitym                 

od 2018r., czyli poprzedniej kadencji. Pierwotny tekst był 19 grudnia 2018r.  

Były cztery zmiany i propozycja zmian, która jest w dzisiejszym Statucie 

dotyczy, po pierwsze. Państwo pamiętacie, mówię tu o radnych poprzedniej 

kadencji, że mieliśmy dylemat, jak głosować tajnie przez środki techniczne, tak 

na skróty. I oczywiście spotkaliśmy się wcześniej, bo był taki zapis, że                         

w przypadku, gdy system nie działa, to można to wdrożyć, tylko nie było zapisu, 

czyli głosowanie przez tak zwane kartki, głosowanie tajne,  a wtedy wydawca 

programu zapewnił nas, że system jest taki, że zapewnia tajność, tak jak                         

w przypadku głosowania. I jest to w naszym systemie, tylko nie wychodzi na 
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zewnątrz. Mówię to tak w miarę prostym językiem, jakim mogę tylko się 

wyrazić. Po pierwsze jest to zmiana, że nie przez środki techniczne będziemy 

głosować, tylko poprzez głosowanie systemem tradycyjnym, poprzez kartki                     

i urny. To jest jedna sprawa. Druga kwestia, to w naszym Statucie był 

dotychczasowo, jest zapis, przepraszam, nie był, jest, bo póki, co to obowiązuje, 

że Komisja liczy pięciu radnych. Przypominam, że Klub i oczywiście 

ustawodowca mówi, że każdy Klub powinien być reprezentowany w Komisji 

Rewizyjnej, czyli biorąc naszą statystykę, mamy 17 radnych, czyli Klubów 

może być tylko 5, tak? Maksymalnie, przepraszam, bo 5 razy 3, 15 plus 2 nie 

tworzy Klubu. Nie ma u nas kół poselskich. I teraz proponowany zapis, który 

mówi dzisiaj, że Komisja Rewizyjna może liczyć od 3 do 5, czyli praktycznie 

wypełnia ten zapis, który jest obecnie obowiązujący w Statucie. To, co Państwo 

dostaliście, to na niebiesko, jak się wyrażę, to dopiski po konsultacjach                       

z Nadzorem Prawnym, czyli Wojewody, czyli Ci, co bezpośrednio nas 

nadzorują. Bo, jak Państwo pamiętacie, myślę, że wrócimy do tematu, ale                  

w swoim czasie, pewne projekty uchwał, które wstępnie konsultowaliśmy                       

z Nadzorem Prawnym i w jednym samorządzie to przechodziło, a w drugim nie, 

były i takie przypadki. Nie chcę rzucać tutaj, bo mam troszkę doświadczenia. 

Dlatego mówię z pełną świadomością, że dziewięćdziesiąt parę procent tego 

Statutu to stary Statut, który obowiązuje, natomiast dwie zmiany, które 

proponujemy, to Komisja Rewizyjna od 3 do 5 osób. Nie rozstrzygając, czy 

dzisiaj jest 3, czy 5, bo tu będzie decydować Rada. I druga kwestia to, że jakby 

zawiódł nas system, albo mówię o systemie informatycznym, czy głosowania 

poprzez środki techniczne. Możemy na wniosek Radnego zarządzić głosowanie 

tradycyjne, jak głosowaliśmy przez dwadzieścia parę lat. To są dwie zmiany 

dotyczące całości Statutu. Dziękuję bardzo. Otwieram dyskusję nad pkt 17. 

Proszę Pan Radny Kowalczyk.” 

Radny P. Kowalczyk- poinformował, iż cyt. „Tak, po pierwsze Pan mówi                    

o dwóch zmianach i teraz okazuje się, że tych zmian jest więcej. My o tych 
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zmianach nie wiedzieliśmy. Być może, ja nie przesądzam, czy są słuszne, czy 

niesłuszne, ale chcielibyśmy mieć możliwość zaznajomienia się z nimi                        

na spokojnie, a nie w takiej formie, że 5 minut przed Sesją i teraz musimy o tym 

zdecydować. To, że właśnie jest to robione tak szybko, że tak powiem,  to samo 

uzasadnienie jest niekompletne, ponieważ w uzasadnieniu wskazane są tylko 

dwie zmiany i wyszczególnione. W całym Statucie jest tych zmian więcej, więc 

samo uzasadnienie jest już niekompletne. I oczywiście nie komentuję tych 

siedmiu zmian, z którymi nie jestem w stanie na ten moment zapoznać się, ale 

zmiana proponowana wcześniej, czyli zmiana liczby członków Komisji 

Rewizyjnej. Uważam, że jesteśmy przeciwko takiej zmianie. Oczywiście tutaj            

w stosunku do pierwszej wersji, czyli do ograniczenia tylko do trzech, teraz 

mamy powiedzmy wersję łagodniejszą, że od 3 do 5.  Pan mówi, że będzie Rada 

decydować, tylko my stoimy na takim stanowisku, że Statut jest, 

powiedziałbym, czymś ważniejszym niż Rada, że Statut jest z jakimiś takimi 

zasadami, które powinny obowiązywać ponad jedną kadencję, I nie, żeby Rada 

dostosowywała sobie, dobierała w zależności od wyniku wyborów. Dzisiaj nam 

pasuje 3, jutro pasuje 5, to będziemy sobie dobierać i zmieniać, tylko, żeby było 

zapisane 5, to moim zdaniem to i tak mimo, że tego ustawa nie określa 5, to jest 

jakieś minimalne, przyzwoite minimum. Biorąc pod uwagę, że we wszystkich 

innych Komisjach mamy po 7 członków, to w Komisji Rewizyjnej, która jest 

jedną, najważniejszą Komisją, jest wymagana ustawowo. Ma specjalne pewne 

funkcje nadzorcze. Dopuszczanie, w ogóle takiej możliwości, bo oczywiście 

powiecie Państwo, że 3 to może tak będzie, może nie będzie, ale w ogóle 

dopuszczanie takiej możliwości, i jakby otwieranie tej furtki, że mogłyby być 

tylko 3 osoby w Komisji Rewizyjnej. My się na to nie zgadzamy, to jest bardzo 

zła zmiana i myślę, że chyba już te argumenty, które mam, tak mówiąc szczerze, 

jaki jest argument, żeby były 3 osoby w Komisji Rewizyjnej. Jakie jest 

uzasadnienie dla tego punktu? W ogóle dopuszczanie takiej zmiany. Ja 

rozumiem, powiem wprost, bo dzisiaj to pasuje, że tak powiem koalicji 
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rządzącej, bo możecie zgłosić tylko 2 osoby. Ale tak, jak mówię, Statut jest 

czymś więcej niż tylko jakimś papierkiem na jedną kadencję. Jest ważnym 

dokumentem i musimy myśleć w perspektywie dłuższej niż tylko jedna kadencja 

i w bieżącej sytuacji, bo tak dzisiaj wyszło z wyborów, że tak nam pasuje, to tak 

sobie dostosujemy. Dlatego my tutaj jesteśmy zdecydowanie przeciwko 

przyjęciu tych zmian w Statucie. Przede wszystkim ze względu na tę zmianę, 

jeśli chodzi o członków Komisji Rewizyjnej tych pozostałych siedmiu, jeżeli 

one faktycznie,  by wynikały z tego, że tutaj w konsultacji z prawnikami są 

potrzebne te zmiany, to oczywiście możemy o tym dyskutować i na przykład na 

następnej Sesji przyjąć te zmiany. Ale ta uchwała, która zawiera zmiany                         

i ogranicza tak naprawdę liczbę członków Komisji Rewizyjnej do 3, jest dzisiaj 

dla nas nie do przyjęcia. Dziękuję.” 

Przewodniczący Rady  Powiatu p. T. Nalewajk- poinformował, iż cyt. „Dziękuję 

bardzo. Proszę bardzo. Pan Mirosław Barszcz.” 

Radny M. Barszcz - poinformował, iż cyt. „Proszę Państwa, tak jak na początku 

proponowałem pewne rozwiązania. W związku z tym, to co powiedział Pan 

Paweł Kowalczyk Przewodniczący Klubu, Statut jest tym dokumentem 

strategicznym. Statut powinien być wypracowany ponad podziałami. W związku 

z tym, że to co mówił tutaj Pan Przewodniczący odnośnie Komisji Rewizyjnej, 

to proszę zwróćcie Państwo uwagę, że zapisy dotyczące Komisji Rewizyjnej 

stanowią, jak gdyby większość w stosunku do innych Komisji. Jest to Komisja 

kluczowa. To nie kto inny, tylko ta Komisja rozstrzyga o pewnych sporach. 

Nawet powiedziałbym tak, że w dobrych demokracjach, praktycznie rzecz 

biorąc, Komisja Rewizyjna jest oddana opozycji. My tu jesteśmy i mówię, to co 

podkreślił Pan Przewodniczący. W dniu 27 maja br., kiedy rzeczywiście 

obchodzimy Dzień Samorządowca, to ten Statut powinien być wypracowany 

ponad podziałami. W związku z powyższym przyjmując dokument strategiczny 

nie można go procedować tak od razu. Zawsze to budzi kwestie zadumy                        

i zastanowienia nad tym dokumentem. Dziękuję.” 
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Przewodniczący Rady  Powiatu p. T. Nalewajk- poinformował, iż cyt.                         

„Proszę bardzo. Mamy czas, możemy procedować. ”  

Radny P. Kowalczyk- poinformował, iż cyt. „Tylko właśnie może zachęcając                 

do dyskusji, zapytam Pana Starostę, który jest podpisany tutaj pod 

uzasadnieniem. Czemu by miała tu służyć ta zmiana zmniejszania liczby 

członków Komisji Rewizyjnej do 3? Czemu to służy?” 

Starosta Pułtuski p. J. Zalewski- poinformował, iż cyt. „Panie Radny, 

ustawodawca przewidział, że jest taka możliwość powołania Komisji 

Rewizyjnej od 3 do 5, do 7 nawet osób i my z tego korzystamy.” 

Radny P. Kowalczyk- poinformował, iż cyt. „Znaczy nie, ustawodawca nie 

reguluje tego, nie wypowiada się na temat liczby członków.” 

Starosta Pułtuski p. J. Zalewski- poinformował, iż cyt. „A kto daje możliwość 

powołania Komisji od 3 do 5 osób, czy załóżmy od 3 do 7 osób.” 

Radny P. Kowalczyk- poinformował, iż cyt. „To daje Statut, to my                              

to uchwalamy, ale to jeszcze dopytując, było 5 i czy to źle wpłynęło                         

na funkcjonowanie powiatu, że musimy to zmieniać? Jeszcze raz zadam pytanie. 

Do tej pory było 5 członków i czy to coś źle wpływało na funkcjonowanie 

powiatu, że musimy to zmieniać?” 

Starosta Pułtuski p. J. Zalewski- poinformował, iż cyt. „My zmieniamy, że                 

od 3 do 5 osób. Na najbliższej Sesji będziemy wybierać Przewodniczącego                           

i zobaczymy, jaki będzie skład Komisji, czy będzie 3, czy 5 osób. Dzisiaj tego 

nie przesądzamy.” 

Radny P. Kowalczyk- poinformował, iż cyt. „Rozumiem, wydaje mi się, że nie 

odpowiedział mi Pan na pytanie, ale dobrze, dziękuję.” 

Przewodniczący Rady  Powiatu p. T. Nalewajk- poinformował, iż cyt.                         

„Proszę bardzo, czy ktoś z Państwa chce zabrać jeszcze głos? Proszę Pani Róża 

Krasucka.” 

Radna R. Krasucka- poinformowała, iż cyt. „W tym Statucie, nad którym dzisiaj 

będziemy podejmować decyzję, w § 35 Rada wybiera członków Komisji 
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Rewizyjnej w liczbie od 3 do 5, w tym Przewodniczącego Komisji i Zastępcę 

Przewodniczącego Komisji. Więc nie ograniczamy się do 3.” 

Radny P. Kowalczyk- poinformował, iż cyt. „Nie ograniczamy się, ale tak jak 

już mówiłem, otwieramy pewną furtkę, że mogą to być 3 osoby. I też tutaj ten 

argument padł, że ustawodawca narzuca obowiązek, że przynajmniej jeden 

członek, z każdego klubu radnych, to jest jakby pewne minimum. Więc                      

w momencie, kiedy byłyby trzy kluby, i mamy trzech członków, to jest jeden 

członek z każdego klubu, to jest pewne minimum, a nic nie stoi na przeszkodzie, 

żeby tych z poszczególnych klubów było więcej członków. Dlaczego dążymy                  

do tej niskiej poprzeczki.” 

Przewodniczący Rady  Powiatu p. T. Nalewajk- poinformował, iż cyt.                         

„Proszę bardzo. Proszę, Pan Mecenas.” 

Radca Prawny p. J. Godlewski- poinformował, iż cyt.  „Ja tylko jedną rzecz 

formalną chciałem dodać, bo Pan Radny wspomina, dlaczego nie ma więcej niż 

5. Tutaj arytmetyka podpowiada, bo zgodnie z art. 18 ustawy o samorządzie, 

Klub tworzy co najmniej trzech radnych, więc sześciu byłoby ciężko.” 

Radny P. Kowalczyk- zapytał cyt. „Rozumiem, a czy jest zakaz ustawowy, żeby 

na przykład z jednego klubu było dwóch radnych w Komisji Rewizyjnej?” 

Radca Prawny p. J. Godlewski- poinformował, iż cyt.  „Nie ma. To jest 

minimum, że musi być przedstawiciel z każdego Klubu.” 

Radny P. Kowalczyk- zapytał cyt. „Rozumiem, czyli co chcę powiedzieć, jeżeli 

by Rada uchwaliła, żeby było siedmiu członków, to też nie ma problemu, żeby 

taki skład utworzyć?” 

Radca Prawny p. J. Godlewski- poinformował, iż cyt.  „Jak Rada uchwali, że 

siedmiu członków, ale w tym momencie nie może być siedmiu członków,                        

bo jeżeli jest co najmniej trzech radnych, to jest problem, że...” 

Radny P. Kowalczyk- poinformował, iż cyt.  „Panie Mecenasie, Pan chyba nie 

zrozumiał, ale przecież może być z każdego Klubu więcej członków.” 

Radca Prawny p. J. Godlewski- poinformował, iż cyt.  „Może.” 
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Radny P. Kowalczyk- poinformował, iż cyt. „No właśnie, dlatego to, co 

powiedziałem wcześniej, nie ograniczajmy się tylko do minimum. Dlaczego 

mamy tutaj tylko ten minimalny poziom, aby tylko ten minimalny poziom 

zapewnić, tak? Nie ograniczajmy się, to jest ważna Komisja i zapewnijmy, 

liczbę członków taką, żeby ona mogła dobrze funkcjonować i dobrze pracować, 

a nie na minimalnym poziomie.” 

Przewodniczący Rady  Powiatu p. T. Nalewajk- poinformował, iż cyt.                         

„Dziękuję. Proszę bardzo, Pani Róża Krasucka.” 

Radna R. Krasucka- poinformowała, iż cyt. „Bardzo dziękuję, ale od 3 do 5 

osób to naprawdę, jak Pan mówi, może być z Państwa strony dwie osoby. Nie 

widzę problemu. Kwestia decyzji Rady. Natomiast z doświadczenia wiem, że im 

więcej osób, tym trudniej niestety znaleźć wspólne zdanie, a to jest rzeczywiście 

kluczowa Komisja. Aczkolwiek ona tutaj w tym Starostwie widzę, że w miarę 

funkcjonowała. Miałam przyjemność pracować w Komisji z Panem Włodkiem 

Kaczmarczykiem, który był Przewodniczącym, było wszystko dobrze. Państwo 

Radni też wiedzieli o wszystkim. Natomiast nic nie stoi na przeszkodzie, żeby                     

z Państwa strony były dwie osoby, może nawet trzy.” 

Radny P. Kowalczyk- poinformował, iż cyt.  „Dokładnie, myślę, że nawet 

według tego to może być cztery. Pięć nie będzie mogło być, bo musi być jeden 

przedstawiciel Klubu, ale właśnie ja chciałbym powiedzieć, to co też już 

mówiłem, ale powtórzę. Ja chciałbym uciec od tego, że ustalamy dzisiaj Statut               

i patrzymy dzisiaj na skład Rady. Statut jest czymś więcej niż dokumentem na 

jedną kadencję i jako Radni powinniśmy go zmieniać i uchwalać tylko wtedy, 

kiedy jest taka potrzeba, a nie wtedy, kiedy nam tak pasuje wygodnie                           

w stosunku do danego wyniku wyborów.” 

Radna R. Krasucka- poinformowała, iż cyt. „Przepraszam bardzo Panie Pawle, 

jeśli Pan tak mówi, bo ja rozumiem, że Pan to wszystko analizuje i każdy z nas 

w jakiś sposób analizuje, ale zakładamy, tak, jak Pan mówi, że mamy za pięć lat 
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jeden tylko Klub. I co w ten czas? Mamy od 3 do 5 członków i wszyscy są 

jednym Klubem. Może tak być, nie wiemy, co będzie za pięć lat, więc właśnie.” 

Radny P. Kowalczyk- poinformował, iż cyt.  „I nie ma problemu, żeby było 

pięciu radnych z jednego Klubu.” 

Radna R. Krasucka- poinformowała, iż cyt. „Czyli zapis jest teraz ok. Jaki to 

problem? Dziękuję, już nie będę nic mówić.” 

Radny P. Kowalczyk- poinformował, iż cyt. „Jeszcze raz, nie patrzmy                               

na dzisiejszą kadencję, tylko patrzmy szerzej.” 

Przewodniczący Rady  Powiatu p. T. Nalewajk- poinformował, iż cyt.    „Proszę 

bardzo, Pan Radny Łachmański.” 

Radny K. Łachmański- poinformował, iż cyt. „Pewnie wszyscy mają częściowo 

rację. Tego nie da się niestety nie zauważyć. W mojej opinii, jest to ważny 

dokument. Na tej zasadzie, przecież Starostwo w ogóle funkcjonuje. Więc jest to 

taki dokument, prawo lokalne, które reguluje tutaj wszystkie zasady poczynania 

i tak dalej, jeśli chodzi o samorząd powiatowy. Stąd też uzasadniona była ta 

dyskusja na Komisji, bo tak naprawdę na Komisjach, gdyby przedyskutować to, 

nie byłoby dzisiaj tych problemów, wątpliwości. To chyba tyle. Czy jest to takie 

pilne, żeby to dzisiaj uchwalić? W mojej opinii nie bardzo. Chociażby nawet to, 

że uzasadnienie jakby do zmian w Statucie, które otrzymaliśmy mówi o dwóch 

zmianach, a tam jest siedem zmian, o których nawet mówiła Pani Krasucka. 

Więc proszę, siedem tych niebieskich zmian w Statucie. W mojej opinii,                    

to powinna być jednak dyskusja poprzedzona na Komisjach i to tyle bez emocji, 

można sobie wtedy podyskutować. Pewnie argumenty są po wszystkich 

stronach. W mojej opinii też Panie Jacku, powiem, że nie tylko Kluby mogą 

zgłaszać, może każdy pojedynczy Radny też zgłosić się nawet sam do pracy             

w takiej Komisji. Czyli nie ograniczajmy tu się do Klubów. Klub jeden czy 

drugi, tylko każdy Radny też ma prawo pracować, jeżeli zostanie wybrany w tej 

Komisji. To nie tylko Kluby, ale również pojedynczy Radni. Jeżeli koło liczy od 

3 osób, 2 Radnych też może zgłosić siebie lub ktoś może ich zgłosić. Więc to 
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nie tylko Kluby, tylko każdy Radny może pracować w takiej Komisji. 

Oczywiście tu, o ile organ stanowiący uchwali w jakiej liczbie, jaka jest liczba 

tych Radnych.” 

Przewodniczący Rady  Powiatu p. T. Nalewajk- poinformował, iż cyt.    

„Szanowni Państwo, momencik Panie Mirosławie, ja sam sobie udzielę głosu, 

bo jak dobrze pamiętam, to był jedną kadencje lub dwie taki przepis, że Komisja 

składała się tylko z opozycji w samorządzie. Był?” 

Radny M. Barszcz- podkreślił cyt. „Był wtedy.” 

Przewodniczący Rady  Powiatu p. T. Nalewajk- poinformował, iż cyt. „Był. 

Ustawodawca to zaniechał, nie wiem, który, to już nie chodzi o to, ale to było, ja 

to dobrze pamiętam. Teraz druga kwestia. Przepis jest tak skonstruowany,                    

że jeżeli są Kluby Radnych, to muszą mieć miejsce w Komisji Rewizyjnej. 

Natomiast nie jest odwrotnie, że nie może być 3, czy 4, czy 5, żebyśmy się 

dobrze zrozumieli, bo arytmetyka w naszym przypadku to mówi, że może być 

najwyżej 5, bo jest 3 razy 5, 15 plus 2, już nie złożysz 6, tak? To jest rzecz 

normalna. Ale cały Statut to są takie sformułowania czy zapisy, które zawsze 

mogą być zmienione. Tu wracam do wypowiedzi Pani Róży Krasuckiej, bo jest 

od 3 do 5. To co powiedziałem, już się powtarzam po raz drugi, ale powiem 

Państwu tak Szanowni Państwo, Wysoka Rada. Ja w związku z powyższym, że 

Rada Powiatu w Pułtusku przy ustalaniu dzisiejszego porządku naszych obrad 

nie wykreśliła tego punktu z porządku obrad, więc ja go poddam pod 

głosowanie, żeby była jasność sprawy. Ja chyba zrozumiały jestem? Dobrze, 

proszę Pan Radny Barszcz.” 

Radny M. Barszcz- poinformował, iż cyt. „Panie Przewodniczący, formalnie 

oczywiście ma Pan rację, niemniej jednak ta dyskusja już tutaj dowodzi, że ten 

strategiczny dokument powinien przejść przez Komisje. Dziękuję.” 

Przewodniczący Rady  Powiatu p. T. Nalewajk- poinformował, iż cyt. 

„Dziękuję, proszę bardzo. Nie ma innych głosów, to w związku z powyższym, 
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to co powiedziałem, ja wywiążę się z obowiązku Przewodniczącego obrad                     

i poddam pod głosowanie projekt Statutu.” 

W związku z brakiem dalszej dyskusji Przewodniczący Rady odczytał treść 

uchwały, a następnie zarządził głosowanie nad podjęciem uchwały w sprawie 

Statutu Powiatu Pułtuskiego. 

 

Za głosowało   10 radnych   

Przeciw     7 radnych  

Wstrzymało się    0   

Uchwała  Nr II/18/2024 została podjęta. 

 

Ad. 18 

Przewodniczący Rady Powiatu zarządził przystąpienie do realizacji kolejnego 

punktu porządku Sesji Podjęcie uchwały w sprawie zmian uchwały 

budżetowej Powiatu Pułtuskiego na rok 2024 Nr LX/363/2023 Rady 

Powiatu w Pułtusku z dnia  27 grudnia 2023r. 

Przewodniczący Rady  Powiatu T. Nalewajk- poinformował, iż cyt. „Proszę 

Panią Skarbnik o przedstawienie i krótkie omówienie projektu. Proszę bardzo.” 

Radny M. Barszcz- poinformował, iż cyt. „Panie Przewodniczący mam taką 

propozycję, w związku z tym, że zarówno formuła uchwały budżetowej, jak                  

i Wieloletnia Prognoza Finansowa, jedno z drugim jest ściśle powiązane, 

proponowałbym, aby Pani Skarbnik przedstawiła to jak zwykle w sposób 

jednolity.” 

Przewodniczący Rady  Powiatu T. Nalewajk- podkreślił  cyt. „Jednym 

podejściem.” 

Radny M. Barszcz- poinformował, iż cyt. „A my, żebyśmy przegłosowali.” 

Przewodniczący Rady  Powiatu T. Nalewajk- poinformował, iż cyt. „Bo 

odrębnie to musimy, to są odrębne uchwały.” 
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Radny K. Łachmański- poinformował, iż cyt. „To jeżeli idziemy tym tokiem 

myślenia Pani Skarbnik, to pkt 20 też dotyczy pkt: 18, 19. I 20 pkt to są raczej... 

Tak, bo w punkcie 19, czyli w uchwale zmiany uchwały budżetowej jest 

również informacja o zaciągnięciu kredytu.” 

Przewodniczący Rady  Powiatu T. Nalewajk- poinformował, iż cyt. „Dobrze, to 

proponuję tak. Pani Skarbnik omówi te trzy zagadnienia, to są punkty: 18, 19, 

20. Po dyskusji wrócimy do 18, 19, 20,  bo to jest ciąg zdarzeń dziejący się                  

w budżecie. Proszę Pani Skarbnik, Pani debiutuje, Nie wiem, czy Pani 

zauważyła w nowej kadencji.” 

Skarbnik Powiatu p. R. Krzyżewska- poinformowała, iż cyt. „W tym składzie 

tak.” 

Przewodniczący Rady  Powiatu T. Nalewajk- poinformował, iż cyt. „Proszę 

bardzo.” 

Ze względu na wnioski Radnych, Przewodniczący Rady zarządził aby pkt 18, 19 

i 20 porządku obrad omówiono łącznie: 

18. Podjęcie uchwały w sprawie zmian uchwały budżetowej Powiatu 

Pułtuskiego na rok 2024 Nr LX/363/2023 Rady Powiatu w Pułtusku                   

z dnia  27 grudnia 2023r. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Powiatu Pułtuskiego. 

20.  Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zaciągnięcie przez Powiat 

Pułtuski długoterminowej pożyczki. 

Skarbnik Powiatu p. R. Krzyżewska- poinformowała, iż cyt. „Proszę Państwa,    

w imieniu Zarządu przedstawię projekt uchwały budżetowej. W pierwszej 

kolejności zmiany budżetu dotyczą zwiększenia dochodów, dochodów                       

o 71 778,12 zł, zwiększenia wydatków o kwotę 95 839,95 zł. Jak Państwo 

widzicie jest różnica pomiędzy zwiększeniem w dochodach i wydatkach i tę 

różnicę pokrywamy zwiększeniem przychodów w kwocie 24 061,83 zł. 

Przychody pochodzą ze środków zgromadzonych na 31 grudnia na rachunku 



56 

 

budżetu powiatu i są to środki, które pochodzą z Funduszu Pomocy. Na                      

31 grudnia 2023r.  środki te nie zostały wydatkowane przez nasze placówki 

oświatowe. Były to środki przeznaczone na realizację dodatkowych zadań 

oświatowych. Wróciły z jednostek do budżetu. Zgodnie z przepisami stanowią 

one tak zwane wolne środki. I żeby pokryć różnicę pomiędzy dochodami                     

i wydatkami wprowadzamy tą uchwałą w postaci przychodów środki 24 061,83 

zł do budżetu. Po tych zmianach plan dochodów wynosi 147 011 940,24 zł. Plan 

wydatków po zmianach 148 737 519,07 zł, w tym wydatki majątkowe                          

25 924 430,02 zł. Plan przychodów 6 525 578,83 zł  i plan rozchodów 4 800 000 

zł bez zmian. W przychodach właśnie umieszczona jest pożyczka, o której będę 

za chwilę mówiła i te wolne środki z pozostałych na 31 grudnia 2023r.                              

w kwocie 24 061, 80 zł. I teraz może kilka szczegółów, ponieważ nie było 

Komisji, to kilka szczegółów, jeśli chodzi o wprowadzane zmiany do budżetu. 

Zacznę może od zadań inwestycyjnych i w zmianach inwestycyjnych są takie 

zmiany kosmetyczne dotyczące m.in. właśnie zmiany nazw dwóch zadań 

inwestycyjnych. Jedno zadanie, to jest zadanie, które macie Państwo                        

w załączniku inwestycji jednorocznych. Zmieniamy nazwę do zadania                           

z „Przebudowa drogi powiatowej nr 3403W Gąsiorowo-Skórznice”                             

na „Przebudowa drogi powiatowej nr 3403W Pułtusk-Bulkowo-Skórznice-

Gąsiorowo w m. Skórznice”, zgodnie z wnioskiem Zarządu Dróg Powiatowych 

w Pułtusku. I również zmieniamy nazwę zadania w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej z „Rozbudowa drogi powiatowej nr 3431W ulica Białowiejska                   

w miejscowości Pułtusk wraz z przebudową kanalizacji (855 m+ 40 m)”                      

na „Rozbudowa drogi powiatowej nr 3431W ulica Białowiejska w m. Pułtusk”. 

Nie zmieniają się kwoty, jeśli chodzi o nakłady na te inwestycje. Jeśli chodzi 

jeszcze o zadanie inwestycyjne, to wprowadzamy nowe zadanie inwestycyjne              

do załącznika inwestycji jednorocznych pod nazwą „Zakup klimatyzacji do sali 

B6 w Zespole Szkół Zawodowych im. Jana Ruszkowskiego w Pułtusku”                     

w kwocie 13 530 zł. Kolejne zmiany, zabezpieczamy środki na waloryzację 
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świadczeń przysługujących rodzinom zastępczym od 1 czerwca 2024r. To jest 

kwota 11 640 zł. Wprowadzamy środki z Urzędu Marszałkowskiego stanowiące 

rekompensatę z tytułu stosowania ustawowych ulg i zwolnień, jakie stosuje 

przewoźnik w transporcie publicznym, na przykład ulgi dla emerytów z tytułu 

„Karty +”. Jest to kwota 12 003,31 zł i na nią składają się rekompensaty                    

za miesiąc marzec 5 351,96 zł i kwiecień 6 651,35 zł. Zwiększamy plan 

wydatków Specjalnego Ośrodka Szkolno-Wychowawczego w Pułtusku o kwotę 

10 916,81 zł. Są to środki pochodzące z uzyskanego odszkodowania                                  

i przeznaczone są po stronie wydatkowej w planie jednostki na remont dachu. 

Zwiększamy wydatki w DPS-ie w Ołdakach o kwotę 37 218 zł. Jest to kwota 

pochodząca z wypracowanych wyżej przez Dom Pomocy Społecznej dochodów, 

m.in. z odsetek i z tytułu refundacji kosztów ponoszonych na zatrudnienie 

bezrobotnych. Jest to refundacja z Powiatowego Urzędu Pracy w Pułtusku. Jeśli 

chodzi o kolejne zmiany, to jeszcze może powinnam to Państwu wymienić                     

w wydatkach majątkowych, ale powiem teraz. Zabezpieczamy środki                         

w wysokości 50 000 zł na udzielenie dotacji dla Komendy Wojewódzkiej Policji                               

z przeznaczeniem na dofinansowanie samochodu oznakowanego pojazdu 

służbowego dla potrzeb Komendy Powiatowej Policji w Pułtusku. Szacunkowa 

wartość tego pojazdu to 220 000 zł. Część środków Komenda pozyska 

prawdopodobnie, przynajmniej tak jest we wniosku napisane z gmin, a powiat 

pułtuski deklaruje kwotę 50 000 zł. To są zmiany w budżecie. Powiedziałam o 

tych zmianach w Wieloletniej Prognozie Finansowej. Jak zawsze po uchwale 

budżetowej, która powoduje zwiększenie dochodów, wydatków czy zmian,  

niekoniecznie zwiększenie, mogą to być również zmniejszenia, ale dotyka 

wielkości takich jak: dochody, wydatki, ogółem, bieżące, majątkowe, 

aktualizujemy Wieloletnią Prognozę Finansową i oczywiście ta nazwa zadania 

w Wieloletniej Prognozie Finansowej, o której mówiłam, ulega zmianie i może 

przejdę teraz do pożyczki. Jeśli chodzi o pożyczkę, tutaj w imieniu Zarządu 

Powiatu proszę Państwa o zaakceptowanie projektu uchwały w sprawie 
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zaciągnięcia pożyczki długoterminowej do kwoty 6 501 517 zł, z czego kwota                 

4 800 000 zł zostanie przeznaczona na spłatę rozchodów pochodzących z tytułu 

zaciągniętych kredytów, pożyczek i emisji obligacji z lat poprzednich. A kwota    

1 701 517 zł jest to kwota, która zostanie przeznaczona na kontynuację 

inwestycji. Państwo z poprzedniej kadencji pamiętacie, że z końcem grudnia 

Powiat Pułtuski zakupił nieruchomość przeznaczoną na cele pomocy społecznej 

z pomocą Pana Premiera Kowalczyka. Była to dotacja 4 900 000 zł uzyskana                         

na zakup tej nieruchomości. Płatność za tę nieruchomość była przewidziana                    

do realizacji w dwóch latach 2023-2024. I właśnie, żeby zrealizować tę płatność 

zaciągamy pożyczkę. Ta płatność była przewidziana  w kwocie wyższej                         

o 2 526 000 zł, ale udało się wykonać taki montaż finansowy i wykorzystać. Na 

poprzedniej Sesji wprowadziliśmy środki z subwencji rozwojowej na tę 

inwestycję, żeby to zadłużenie ograniczyć do niezbędnego minimum. 

Przewidziana przy pożyczce jest karencja dwuletnia i okres spłaty 2026-2036. 

Dziękuję bardzo.” 

Przewodniczący Rady  Powiatu T. Nalewajk- poinformował, iż cyt. „Proszę 

bardzo, otwieram dyskusję nad tymi punktami. Proszę Pan Radny Łachmański. 

Radny K. Łachmański- poinformował, iż cyt. „Właśnie odnośnie nieruchomości 

na ul. Spacerowej, zaciągaliśmy chyba już wtedy kredyt  1 000 000 zł?” 

Skarbnik Powiatu p. R. Krzyżewska- poinformowała, iż cyt. „Zaciągaliśmy                                    

2 000 000 zł. To też była pożyczka uzyskana na bardzo dobrych warunkach, ale 

musieliśmy wtedy, żeby uzyskać dotację. Dotacja 4 900 000 zł, żeby pokryć 

wkład własny 20 %, zaciągnęliśmy pożyczkę.” 

Radny K. Łachmański- poinformował, iż cyt. „4 900 000 zł z budżetu państwa, 

2 000 000 zł wzięliśmy kredytu na udział własny, a nieruchomość, zapłaciliśmy 

za nią 9 500 000 zł, tak? Ja tak mówię, bo teraz na co zaciągamy kolejny kredyt 

1 700 000 zł?” 

Skarbnik Powiatu p. R. Krzyżewska- poinformowała, iż cyt. „Powiem tak. 

Łączne nakłady na tę inwestycję to 9 515 000 zł. W tym roku 2024, musimy 
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zapłacić pozostałą kwotę, zobowiązania wynikającą z aktu przy zakupie                      

2 526 467 zł. Ta płatność została rozbita na raty. Zapłaciliśmy część w roku 

2023 z dotacji te 4 900 000 zł, plus pożyczka, którą zaciągaliśmy 2 083 523 zł                   

i pozostała nam do spłaty ta kwota, bo łączne nakłady, tak jak powiedzieliśmy                 

9 515 000 zł .” 

Radny K. Łachmański- poinformował, iż cyt. „Bo 4 900 000 zł otrzymaliśmy 

taką kwotę. 2 000 000 zł, to jest 7 000 000 zł, czyli jeszcze brakuje                                 

2 500 000 zł.” 

Skarbnik Powiatu p. R. Krzyżewska- poinformowała, iż cyt. „Tak, ale pożyczkę 

zaciągamy, to jest taka propozycja, żeby zaciągnąć ją na mniejszą kwotę z uwagi 

na to, że na poprzedniej Sesji wmontowaliśmy tutaj subwencję rozwojową, na tę 

różnicę, żeby nie zaciągać tej pożyczki na kwotę  2 526 000 zł.” 

Radny K. Łachmański- poinformował, iż cyt. „To chyba wtedy była jeszcze inna 

konstrukcja, bo nie mówiliśmy nic, już nie pamiętam, nie mówiliśmy nic                   

o kolejnym kredycie.” 

Skarbnik Powiatu p. R. Krzyżewska- poinformowała, iż cyt. „Nie, była o tym 

mowa. Nawet był przedstawiany również projekt aktu notarialnego                             

na Komisjach Rady Powiatu w Pułtusku. Także od razu była mowa o tym, że 

przedsiębiorca postanowił uwzględnić nasze prośby, sytuację finansową                         

i rozłożył płatność na dwie raty. Ta druga rata, zgodnie z aktem notarialnym jest 

płatna do końca czerwca br.. Była mowa od razu. Od razu przy wszystkich 

rozmowach i na Komisjach była o tym mowa.” 

Radny K. Łachmański- zapytał cyt. „Czyli od razu była taka, mieliśmy taką 

konstrukcję 5 000 000 zł do 4 000 000 zł własnych?” 

Skarbnik Powiatu p. R. Krzyżewska- poinformowała, iż cyt. „Tak, była taka 

uchwała intencyjna, nie wiem, czy Państwo pamiętacie, gdzie pisaliśmy w roku 

2023 i 2024 takie kwoty tych pożyczek. Było.” 
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Radny K. Łachmański- zapytał cyt. „Tak jeszcze nie pamiętam dokładnie, jak to 

było. Trzeba byłoby zobaczyć w protokołach. Samorząd Województwa też 

wtedy nic nam nie deklarował?” 

Starosta Pułtuski p. J. Zalewski- poinformował, iż cyt. „Może ja. Tak, jak Pan 

Radny powiedział, uchwała była podjęta, tak jak mówi Pani Skarbnik. A 

rozmowy trwały z Panem Marszałkiem i wniosek jest złożony. Ten wniosek 

będzie rozpatrywany i prawdopodobnie się uda go rozpatrzeć, bo monitorujemy, 

do końca lipca. I nie ukrywam, że liczymy na to, że pozytywnie będzie 

rozpatrzony i dostaniemy środki, o które wnioskujemy, to jest 4 000 000 zł.” 

Radny K. Łachmański- zapytał cyt. „To może warto jednak z właścicielem 

nieruchomości porozmawiać, żeby przedłużył to, bo po co płacić teraz odsetki                

i zaciągać kredyt kolejny?” 

Starosta Pułtuski p. J. Zalewski- poinformował, iż cyt. „Też o tym 

rozmawialiśmy.” 

Radny K. Łachmański-  poinformował, iż cyt. „Może spróbować coś takiego 

zrobić.” 

Starosta Pułtuski p. J. Zalewski- poinformował, iż cyt. „Powiem, że jest taki 

trochę utrudniony kontakt z Panem, z osobą, która sprzedawała ten obiekt. Nie 

wiem, mogę się podjąć takiej rozmowy, ale nie gwarantuję, że ona odniesie jakiś 

sukces, bo Pan dzwoni już od kilku miesięcy i na to liczy. Liczy na to, żeby 

wcześniej mu zapłacić, jak było zapisane w akcie notarialnej. Taką mam 

informacje od Pani Skarbnik.” 

Radny K. Łachmański- poinformował, iż cyt. „Ale to są duże odsetki od kredytu 

1 700 000 zł. To są duże pieniądze, to są odsetki. To być może warto jednak tutaj 

poczekać na rozstrzygnięcia Samorządu Województwa i jednak nie wchodzić w 

ten kredyt. Bo ciąg dalszy, jakby kontynuujemy. 4 500 000 zł, to jest spłacanie 

kredytu wcześniejszego.” 

Skarbnik Powiatu p. R. Krzyżewska- poinformowała, iż cyt. „4 800 000 zł. 

„Jakby, nie ma możliwości, żebyśmy nie posłużyli się tymi środkami 
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zwrotnymi, bo nie dysponujemy takimi własnymi. Był właśnie taki pomysł, o 

którym Pan Radny mówi, żeby rozmawiać, negocjować jeszcze tutaj warunki 

zapisane w akcie ze sprzedającym tę nieruchomość, ale tak jak mówię, już kilka 

razy dzwonił, dopytając, czy przypadkiem nie dostanie wcześniej w kwietniu 

br., na przykład na święta tych pieniędzy, ale powoływaliśmy się na 

zobowiązanie wynikające z aktu i ten termin określony do 30 czerwca br. Nie 

ukrywam, że gdybyśmy dostali, tak jak tu Pan Starosta powiedział…” 

Starosta Pułtuski p. J. Zalewski- poinformował, iż cyt. „W pierwszym kwartale, 

jak to było mówione, że będzie ten instrument rozpatrywany.” 

Skarbnik Powiatu p. R. Krzyżewska- poinformowała, iż cyt. „Tak, bo gdyby tu 

wszystko się ułożyło i powiodło tak, jak było to w tych terminach ustawowych               

i gdybyśmy otrzymali te środki od Marszałka, to my oczywiście przewidujemy 

taki montaż, że odzyskamy te pieniążki z pożyczki. Koszty musimy ponieść,                

bo jakby bank za darmo nam tej usługi nie wyświadczy.” 

Radny K. Łachmański- poinformował, iż cyt. „O tym właśnie mówię,                      

bo w akcie notarialnym mamy zawartą spłatę ostatnią, do kiedy? Do końca 

czerwca br.” 

Skarbnik Powiatu p. R. Krzyżewska- poinformowała, iż cyt. „Ale tu pragnę też 

przypomnieć Państwu, że przy tej uchwale intencjonalnej była mowa od razu o 

tym, że zakup tej nieruchomości wiąże się z tymi zobowiązaniami, że będziemy 

korzystać ze źródeł zwrotnych, to było zapisane. Mało tego, my składając 

wniosek o udzielenie dotacji z budżetu państwa, również pisaliśmy o tym, że 

będziemy posiłkować się pożyczką.” 

Radny K. Łachmański- poinformował, iż cyt. „Ja wiem, no to 2 000 000 zł już 

wzięliśmy, może jednak te 1 700 000 zł...” 

Skarbnik Powiatu p. R. Krzyżewska- poinformowała, iż cyt. „Tak, jak mówię 

staramy się zmniejszyć te zobowiązania, bo wiemy, że kredyt, pożyczka, czy 

emisja obligacyjna zyskuje i już ponad 800 000 zł zmniejszyliśmy. Gdybyśmy 

mieli jakieś dodatkowe środki, proszę zwrócić uwagę na to, że w tej uchwale 
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zapisane jest, że zaciągamy pożyczkę do kwoty. Jest to celowy zapis z uwagi na 

to, że jeśli w międzyczasie udałoby się jakieś środki pozyskać, to oczywiście 

zmniejszamy to zadłużenie z tytułu pożyczki. Nie bierzemy pożyczki w tej 

wysokości, tylko tu Państwa prosimy o posiedzenie i wprowadzamy środki                

do budżetu i robimy nowy montaż finansowy.” 

Radny K. Łachmański- poinformował, iż cyt. „A w tym wniosku, jeżeli 

zapłacimy z kredytu, będzie możliwość odzyskania refundacji tego? Ja jednak 

pokusiłbym się jednak o niezaciąganie tego kredytu. Mamy czas do końca 

czerwca br.. Będzie przecież jeszcze Sesja w czerwcu br.” 

Skarbnik Powiatu p. R. Krzyżewska- poinformowała, iż cyt. „Tak. Ja powiem 

tak, że w zapytaniach do instytucji finansowych, ten termin na podstawienie 

środków jest naprawdę późny, 27 czerwca. Nie jest tak, że my już poprosimy                          

o środki do dyspozycji, tylko ten termin jest wskazany jak najpóźniejszy. Z tym, 

że w bankach też te procedury trwają. Też muszą przygotować pewne 

dokumenty.” 

Radny K. Łachmański- poinformował, iż cyt. „No tak, ale poza bankiem jest 

jeszcze właściciel, od którego kupiliśmy. Termin był ustalony do końca czerwca 

br., więc może nic się nie stanie jak poczeka. Można się wymienić pismami, 

może trwać to miesiąc. Przecież ja rozumiem, że jemu pili się. Przepraszam, ja 

tu raczej mówię o trosce takiej, bo te 4 500 000 zł, które mamy, to też są, 

przepraszam, ja to nazwę tak potocznie, rolowanie długów, bo jeżeli spłacamy 

długiem, to jest takie rolowanie długów. Kolejny kredyt oczywiście, bo my 

jeszcze tego roku nie zamknęliśmy budżetowego, a może nie być łatwo, patrząc 

na nośniki energii, podwyżki, więc ja bym tu był mocno ostrożny i jednak 

wykorzystał wszystkie możliwości, które są do tego, czyli np. przedłużenie 

spółki, przedłużyć jednak ten termin, a być może w Samorządzie Województwa 

Mazowieckiego będzie też przychylność, jak do tej pory i będzie np. akurat 

otrzymamy te pieniądze, więc szkoda byłoby nie wykorzystać naprawdę takiej 

okazji.” 
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Skarbnik Powiatu p. R. Krzyżewska- poinformowała, iż cyt. „Myślę, że Zarząd 

Powiatu w Pułtusku rozważa wszystkie możliwości i zawsze dokłada wszelkich 

starań, żeby nie powiększać tego długu i na pewno wykorzysta wszystkie 

możliwości, żeby czy prolongować, czy rozmawiać z właścicielem, ale nie może 

zapewnić, że...” 

Radny K. Łachmański-  poinformował, iż cyt. „Wie Pani co, tak, ale to jest 

sytuacja taka komfortowa, nie mobilizująca Zarządu do wysiłku. Oczywiście, bo 

jeżeli mam podane na tacy, to po co mam się wysilać? Więc ja myślę, że zróbmy 

tak, że... A jeszcze takie pytanie do Pani Skarbnik, czy do Zarządu, 4 500 000 zł 

spłaty, to chodzi o jakie środki? Na co my braliśmy ten kredyt?” 

Skarbnik Powiatu p. R. Krzyżewska- zapytała cyt. „4 800 000 zł?” 

Radny K. Łachmański-  poinformował, iż cyt. „Tak.” 

Skarbnik Powiatu p. R. Krzyżewska- poinformowała, iż cyt. „Tutaj są kredyty             

i emisje.” 

Radny K. Łachmański-  poinformował, iż cyt. „Nie pamiętam na jakie zadania.” 

Skarbnik Powiatu p. R. Krzyżewska- poinformowała, iż cyt. „Nie ukrywam, że 

największa kwota- 20 000 zł (omyłka językowa- 20 0000 0000 zł) w 2013r.                      

na spłatę zobowiązania z SPZOZ-u, ale były różne inwestycje po drodze.” 

Radny K. Łachmański-  poinformował, iż cyt. „Czyli główny ciężar, to jest 

SPZOZ.” 

Skarbnik Powiatu p. R. Krzyżewska- poinformowała, iż cyt. „To było                               

20 000 000 zł.” 

Radny K. Łachmański-  zapytał cyt. „A ile nam jeszcze zostało z tego spłaty 

SPZOZ-u?” 

Skarbnik Powiatu p. R. Krzyżewska- poinformowała, iż cyt. „Nie mam ze sobą 

dzisiaj dokumentów.” 

Radny K. Łachmański-  poinformował, iż cyt. „Bo my nie zmniejszamy długu, 

tylko zwiększamy, bo zaciągamy. Ja wiem, na koniec roku ten bilans był 

pozytywny, tak?” 



64 

 

Skarbnik Powiatu p. R. Krzyżewska- poinformowała, iż cyt. „Tak, powiem tak. 

Jest to tak, jak mówię, przez ostatnie cztery lata,  nie zwiększaliśmy długu. Dług 

nie był zmieniany z uwagi na to, że braliśmy środki tylko na spłatę rozchodów. 

Tylko to, co wzięliśmy, spłaciliśmy, więc cały czas stał w miejscu.” 

Radny K. Łachmański-  poinformował, iż cyt. „Takim ruchem to zwiększamy, 

bo płacimy odsetki. Ja nie mówię o tych 1 700 000 zł, o które też wnioskuję, 

żeby jednak poczekać i ewentualnie wyczerpać wszystkie możliwości                            

i w czerwcu br. podjąć taką decyzję, ale mówię o tych 4 800 000 zł , to go 

jednak zwiększamy, bo płacimy odsetki. Od 4 000 000 zł to jest sporo 

pieniędzy.” 

Skarbnik Powiatu p. R. Krzyżewska- zapytała cyt. „To znaczy obsługę długu, 

tak?” 

Radny K. Łachmański-  poinformował, iż cyt. „Tak.” 

Skarbnik Powiatu p. R. Krzyżewska--  poinformowała, iż cyt. „Bo długu nie,               

bo to jest, jakby dwa różne pojęcia.” 

Radny K. Łachmański-  poinformował, iż cyt. „ Oczywiście.” 

Skarbnik Powiatu p. R. Krzyżewska-  poinformowała, iż cyt. „Dług i obsługa 

długu. Siłą rzeczy, jeśli korzystamy z tych zwrotnych źródeł, to obsługa długu 

wzrasta. Wiemy, jakie były odsetki w ostatnim czasie i ta obsługa długu 

wszędzie była wyższa niż zakładano. Stąd Zarząd zawsze pilnuje tego, żeby 

tego długu nie powiększać, ale jakby nie było wyjścia, na rozchody trzeba było 

wziąć.” 

Radny K. Łachmański-  poinformował, iż cyt. „Obsługę długu, jeżeli nie 

powiększymy długu, to musimy zrobić z bieżących środków. Bo skądś te 

pieniądze musi Pani wziąć fizycznie. Z nieba nie kapie.” 

Skarbnik Powiatu p. R. Krzyżewska-  poinformowała, iż cyt. „Z nieba nie kapie 

i nigdy nie kapało, chyba że deszcz, ale powiem tak. To są konsekwencje 

podjętych decyzji wcześniej, żeby była tego świadomość. Jeśli mogłabym tutaj 

jeszcze poprosić Państwa w imieniu Zarządu, ponieważ podjęcie tej uchwały nie 
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oznacza, że jeśli się pojawią źródła do tego 30 czerwca br. i nie uda się 

wynegocjować z przedsiębiorcą, że na przykład prolonguje tę drugą płatność tej 

drugiej raty, prosiłabym Państwa, żeby podjąć tę uchwałę, ponieważ jeśli ona 

nie będzie podjęta, nie możemy dalej procedować zaciągnięcia pożyczki. Ale 

jeśli pojawią się inne dodatkowe źródła, to nie znaczy, że ta pożyczka będzie 

zaciągnięta, bo przecież uchwała może nie zostać wykonana. Więc jeśli będzie 

dofinansowanie, jakieś się pojawi z zewnątrz albo jakieś dodatkowe środki, to 

oczywiście ta pożyczka nie będzie uruchomiona. To jest tylko takie ryzyko, że 

chociaż tu z tej oferty, którą już w tej chwili mam, bank nie naliczy sobie 

żadnych kosztów przygotowania tej pożyczki, więc mam nadzieję, że takich 

różnych kosztów tutaj nie poniesiemy. Zobaczymy jeszcze jak inne oferty.” 

Radny K. Łachmański-  poinformował, iż cyt. „Ja bym jednak proponował, żeby 

Pani Skarbnik też z Zarządem przemyślała jednak tę drogę. Czyli żeby jednak 

spróbować przesunąć termin tej drugiej płatności, a jednak być może  poczekać 

na te rozstrzygnięcia Samorządu Mazowsza. Być może nie będziemy mieli 

wyjścia. Być może Pan Przewodniczący będzie musiał zrobić taką Sesję pilną, 

ale jednak bym skłaniał do tej drugiej drogi.” 

Skarbnik Powiatu p. R. Krzyżewska--  poinformowała, iż cyt. „Jeśli można.                

Ja na pewno, znając Zarząd, sumienność i podejmowanie czynności po analizie, 

jestem przekonana, że Zarząd na pewno spróbuje porozmawiać z przedsiębiorcą. 

Nie można gwarantować, że przedsiębiorca wyrazi na to zgodę, że wydłuży 

termin otrzymania tej drugiej raty.” 

Radny K. Łachmański-  poinformował, iż cyt. „Na pewno nie będzie chciał 

wyrazić zgody, ale podejmijcie Państwo ten trud.” 

Starosta Pułtuski p. J. Zalewski- poinformował, iż cyt. „Ja dzwoniłem                         

w zeszłym tygodniu do Pana, zapraszając go do Pułtuska, nie mówiłem w jakim 

celu, zostało kilka rzeczy takich, które powinien zabrać. Chodzi o kontenery 

takie metalowe, chyba trzy sztuki i one są wypełnione odpadami. Deklarował, że 

to zabierze i do tej pory nie zabrał. W tej sprawie dzwoniłem, ale dobrze byłoby 
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się spotkać. Właśnie to, co Pani Skarbnik mówiła, o tym właśnie 

rozmawialiśmy, żeby przełożyć ten miesiąc nawet, tak, czy dwa miesiące.                 

To powiedział, że w najbliższym czasie się do Pułtuska nie wybiera, a 

kontenery, to przyjedzie samochód i odbierze z tymi odpadami. To taka była 

rozmowa. Pan chyba trochę czuje się, pokrzywdzony od samego początku.” 

Skarbnik Powiatu p. R. Krzyżewska- poinformowała, iż cyt. „Jeśli można dodać 

jeszcze. Chciałbym jeszcze powiedzieć, że tu w tej chwili mamy zobowiązanie 

obwarowane i zapisane w akcie notarialnym. Nie ukrywam, że chciałabym, żeby 

powiat był przygotowany do wypełnienia tego zobowiązania, bo w przeciwnym 

razie naraża nas to na odsetki z tytułu niewywiązania się z tego zobowiązania.                

I tak, jak mówię, myślę, że tutaj nie zdarzy się taka sytuacja, że jeśli będzie 

możliwość pozyskania tych środków z innych źródeł, czy od Pana Marszałka, to 

na pewno będzie zrobiony montaż finansowy w ten sposób, żeby uniknąć 

zadłużania się. Myślę, że ja jestem przekonana, bo obserwując pracę Zarządu na 

co dzień, to widzę, że zawsze unika się dodatkowych kosztów, zawsze wszystko 

się analizuje bardzo szczegółowo.” 

Radny K. Łachmański-  poinformował, iż cyt. „Jaki jest termin 

rozstrzygnięcia?” 

Starosta Pułtuski p. J. Zalewski- poinformował, iż cyt. „Do 10 czerwca br.” 

Przewodniczący Rady  Powiatu T. Nalewajk- poinformował, iż cyt. „Ale to, co 

Państwo powiedzieliście przy konstrukcji finansowej, było również 

przewidywane dofinansowanie z Samorządu, tylko akurat myślę, że tu wszyscy 

wiemy w jaki klimat trafiliśmy w sensie politycznym, w sensie wyborów. Też 

trzeba brać pod uwagę to, że decyzje były trudne i przekładane, że będą podjęte 

w stosowym czasie, czyli załóżmy po kwietniu br,, ale sytuacja jest jaka jest. 

Myślę, że tutaj, jeżeli chodzi o przykład dobrej współpracy i dofinansowywania 

Samorządu Wojewódzkiego też mamy dobry i tylko tyle i trzeba mieć nadzieję, 

że będzie to zrealizowane, tak jak było zakładane. Dziękuję bardzo. Sobie sam 

udzieliłem głosu. Proszę Pan Radny Kowalczyk.” 
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Radny P. Kowalczyk- poinformował, iż cyt. „To tylko ja chciałem właśnie 

doprecyzować.  Mówimy o samorządzie, ale to te 4 800 000 zł , to i tak, co by 

nie było, to to będzie wykonane i wzięte. Czyli czekamy, a jeśli chodzi o tę 

dotacje z Sejmiku Województwa Marszałkowskiego to czekamy i  możemy 

liczyć na 4 000 000 zł. I miało to być w pierwszym kwartale i tak czekamy.                 

A gdyby wiadomo, tam jest teraz sytuacja taka, że nie mamy Marszałka, gdyby 

Marszałkiem był ktoś inny, to rozumiem, że nie mamy jakiś gwarancji, że nie 

kolejna jakaś władza nam ten wniosek zaakceptuje. Czy po prostu wtedy już 

bierzemy ten kredyt i trudno kupiliśmy ze swoich.” 

Przewodniczący Rady  Powiatu T. Nalewajk- podkreślił cyt. „Dostaliśmy 

dofinansowanie od państwa.” 

Radny P. Kowalczyk- poinformował, iż cyt. „Ale oczywiście ja wiem,                        

że połowę dostaliśmy od państwa, ale liczyliśmy jeszcze na tę drugą połowę i 

teraz kwestia, czy zaciągamy kredyt na tę drugą połowę.” 

Starosta Pułtuski p. J. Zalewski- poinformował, iż cyt. „To nie było tak, że 

mieliśmy gwarancję. To tak jak, rozmawialiśmy z Panem Premierem 

Kowalczykiem, też on nie dawał gwarancji, że dostaniemy dotację                                    

5 000 000 zł.” 

Radny P. Kowalczyk- poinformował, iż cyt. „Ale dał.” 

Starosta Pułtuski p. J. Zalewski- poinformował, iż cyt. „A żeśmy negocjacje 

prowadzili. I też było, tak, że  chyba do końca nie widzieliśmy, bo nie mógł nam 

Pan Minister, wtedy Premier zagwarantować. To Komisja się spotyka i decyduje 

o tym i tak samo i Marszałek może. Tylko wiemy, że czytał wniosek, 

powiedział, że to bardzo dobry pomysł, dobry projekt i na pewno będzie go 

wspierał i będzie głosował za nim. To mamy taką gwarancję. Nie może 

Marszałek powiedzieć tak, ale powiedział, że będzie wspierał, bo to jest ten 

projekt, tym bardziej, że rozmawialiśmy wcześniej w zeszłym roku. To nie było 

tak, że nie byliśmy.” 
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Przewodniczący Rady  Powiatu T. Nalewajk- poinformował, iż cyt. „Przykłady 

mamy z historii dobre, że to było realizowane. Dziękuję. Proszę Pan Radny 

Barszcz.” 

Radny M. Barszcz- zapytał cyt. „Czy znamy już bank i ewentualne szacowane 

koszty tej pożyczki?” 

Skarbnik Powiatu p. R. Krzyżewska- poinformowała, iż cyt. „Wysyłane zostało 

zaproszenie do złożenia oferty do sześciu banków. Nie będę mówić                      

o szczegółach, dlatego że jeszcze czekamy, aż banki zdecydują. Nie mogę tutaj 

zdradzać, bo chciałabym wynegocjować jak najlepsze warunki. Sesja jest 

nagrywana, więc nie chciałabym tutaj mówić. Ale zostały oferty wysłane                       

do dwóch banków spółdzielczych, naszych lokalnych, do banku spółdzielczego 

w Wyszkowie, do PKO S.A. do PKO BP. Niestety nasz bank, macierzysty PKO 

BP, który nas obsługuje od kilku lat proszę o to, żeby mieli taki produkt                   

w postaci pożyczki. Niestety nie mają. Byłoby najlepiej, bo to jest nasz 

macierzysty bank, tak. Ale nie mają w ofercie pożyczki. Także czekamy tutaj na 

informacje z banków.” 

Przewodniczący Rady  Powiatu T. Nalewajk- poinformował, iż cyt. „Proszę 

bardzo, czy są pytania w tych trzech punktach, które omawiamy?” 

Radny P. Kowalczyk- poinformował, iż cyt. „Tak, to jeszcze mam trochę 

formalny, bo według kolejności porządku, no to teraz głosujemy nad uchwałą 

zmian w budżecie, w której zapisana jest pożyczka i już jakby rozdzielona ta 

pożyczka, a tą pożyczkę tak naprawdę okaże się, czy weźmiemy, czy nie, 

dopiero w punkcie kolejnym. Czy to jest logiczne?” 

Przewodniczący Rady  Powiatu T. Nalewajk- poinformował, iż cyt. „Pani 

Skarbnik.” 

Skarbnik Powiatu p. R. Krzyżewska- poinformowała, iż cyt. „Jest to logiczne, 

bo ta pożyczka jest zapisana cały czas i ona w przychodach również była 

zapisana, w momencie uchwalania budżetu, a teraz to tylko podjęcie uchwały                   

w sprawie wyrażenia zgody na zaciągnięcie tej pożyczki. Zmiany w budżecie,         
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w WPF, one wszystkie są od początku. Więc tu, jeśli chodzi o zmiany 

budżetowe, one nie dotyczą umieszczenia pożyczki w tym budżecie. One są już 

na etapie uchwalenia budżetu, ponieważ znaliśmy sytuację w roku ubiegłym, 

one już były ujęte. Także teraz, jeśli chodzi o zmiany w budżecie i WPF, tu nie 

dotykamy tematu pożyczki. To jest odrębna uchwała.” 

Przewodniczący Rady  Powiatu T. Nalewajk- poinformował, iż cyt. „Dziękuję 

bardzo. Czy sprawy zostały wyjaśnione? To zamykam dyskusję nad punktami.” 

 

W związku z brakiem innych pytań Przewodniczący Rady odczytał treść 

uchwały, a następnie zarządził głosowanie nad podjęciem uchwały w sprawie 

zmian uchwały budżetowej Powiatu Pułtuskiego na rok 2024 Nr LX/363/2023 

Rady Powiatu w Pułtusku z dnia  27 grudnia 2023r. 

Za głosowało               10 radnych 

Przeciw                          - 

Wstrzymało się              7 radnych  

Uchwała Nr II/19/2024 została podjęta. 

Następnie Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały, a następnie zarządził 

głosowanie nad podjęciem uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Pułtuskiego. 

Za głosowało               10 radnych 

Przeciw                          - 

Wstrzymało się            7 radnych 

Uchwała Nr II/20/2024 została podjęta. 

Następnie Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały, a następnie zarządził 

głosowanie nad podjęciem uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zaciągnięcie 

przez Powiat Pułtuski długoterminowej pożyczki. 

Za głosowało               10 radnych 

Przeciw                         7 radnych 

Wstrzymało się              - 
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Uchwała Nr II/21/2024 została podjęta. 

Ad.21 

Przewodniczący Rady Powiatu zarządził przystąpienie do realizacji kolejnego 

punktu porządku Sesji Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia stanowiska 

popierającego dalszą realizację projektu pn.: Budowa linii kolejowej 

Zegrze-Przasnysz jako realizacja szlaku „Kolei Północnego Mazowsza”                  

w ramach Programu Uzupełniania Lokalnej i regionalnej Infrastruktury 

Kolejowej- Kolej+  do 2028 roku. 

Z sali wyszedł radny M. Barszcz. Od tej chwili w posiedzeniu uczestniczy                     

16 radnych.  

Przewodniczący Rady T. Nalewajk- poinformował, iż cyt. „Chcę tylko 

przypomnieć, że Rada Gminy Pułtusk w piątek podjęła stanowisko, również 

odnośnie dalszej realizacji tego projektu. Jest w tym projekcie 18 podmiotów, 

czyli samorządów, gdzie liderem jest gmina Serock. Oczywiście my i Samorząd 

Województwa Mazowieckiego mieliśmy pewne zobowiązania i do tego 

składaliśmy stosowne uchwały. Także proszę bardzo Pan wnioskodawca. Proszę 

wnioskodawcy.” 

Radny P. Kowalczyk- poinformował, iż cyt. „Ja tutaj tylko może już krótko 

dopowiem. Wiadomo, myślę, że nie trzeba nikogo do kolei przekonywać, ale 

dlaczego wystąpiliśmy z taką propozycją uchwały, z taką propozycją 

stanowiska? Sytuacja obecnie jest taka, że mamy pewien zastój, jeśli chodzi                     

o tworzenie tego projektu. W tym momencie czekamy na rozstrzygnięcie 

przetargu przez Polskie Linie Kolejowe. Rozstrzygnięcie przetargu, jeśli chodzi 

o wyłonienie wykonawcy, który wykona dokumentację i projekt budowlany. Ten 

przetarg od jesieni 2023r.  jest nierozstrzygnięty, jest jakby ciągle                               

w zawieszeniu, a z kolei pojawiły się pewne niepokojące wypowiedzi 

przedstawiciela Ministerstwa Infrastruktury, czy Wiceministra Infrastruktury, 

który mówił zarówno na Komisji Infrastruktury Senatu i w odpowiedziach 

oficjalnych, że te projekty wszystkie będą poddawane nowej analizie, dlatego 
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chcielibyśmy tutaj zaapelować właśnie jako Rada, zaproponować taki apel, 

zarówno do PKP Polskie Linie Kolejowe i do Ministra Infrastruktury, żeby 

kontynuował ten projekt. Jest to bardzo istotny projekt. Też już nie chcę 

wspominać, że wielu polityków obiecywało i to z różnych stron w czasie 

kampanii wyborczej, chociażby takie hasła, jak kolej w każdym powiecie, więc 

jest to pewien rodzaj, z naszej strony jest powiedziane, że to taki sprawdzian 

tych obietnic, które nam składali. Dlatego zwracamy się tutaj o poparcie tego 

projektu i jeszcze tylko jedna znowu taka uwaga techniczna, dopiero teraz 

zauważyłem. W tytule tej uchwały mamy na końcu, że program „Kolej +                    

do 2028 roku". Tam nastąpiła zmiana i jest do 2029 roku, obecnie ten program 

tak się nazywa, więc to po prostu taka literówka. Prosimy o poparcie tego 

projektu uchwały i też właśnie tutaj zwracamy się do Zarządu, do Pana Starosty, 

żeby tak, jakby też w naszym imieniu interweniował i przypominał się, że ta 

kolej nam w Pułtusku jest potrzebna.” 

Przewodniczący Rady T. Nalewajk- poinformował, iż cyt. „Dziękuję bardzo. 

Szanowni Państwo, ja tylko jeszcze jedno dopowiem, bo dowiedziałem się, że 

również z takim apelem wystąpił Burmistrz Serocka, żeby samorządy 

potwierdziły deklaratoryjnie, że są zainteresowane dalszym kontynuowaniem. 

Między innymi, to było stanowisko Rady Gminy przyjęte w piątek przez 

Pułtusk. Czy ktoś z Państwa chce zabrać głos w powyższej sprawie? Dziękuję.” 
 

Na salę powrócił radny M. Barszcz. Od tej chwili w posiedzeniu uczestniczy 17 

radnych.  
 

W związku z brakiem dalszej dyskusji Przewodniczący Rady odczytał treść 

uchwały, a następnie zarządził głosowanie nad podjęciem uchwały w sprawie 

wyrażenia stanowiska popierającego dalszą realizację projektu pn.: Budowa linii 

kolejowej Zegrze-Przasnysz jako realizacja szlaku „Kolei Północnego 

Mazowsza” w ramach Programu Uzupełniania Lokalnej i regionalnej 

Infrastruktury Kolejowej- Kolej+  do 2029 roku. 
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Za głosowało               17 radnych 

Przeciw                          - 

Wstrzymało się              - 

Uchwała Nr II/22/2024 została podjęta. 

 

 

 

 

 

Ad.22 

Przewodniczący Rady Powiatu zarządził przystąpienie do realizacji kolejnego 

punktu porządku Sesji Informacja na temat prac Zarządu Powiatu                           

i realizacji uchwał Rady Powiatu. 

Przewodniczący Rady T. Nalewajk- poinformował, iż cyt. „Otrzymali Państwo 

w ramach systemu eSesja informację. Czy są pytania? Nie ma. Dziękuję 

bardzo.” 

Informacja została przyjęta.  

Ad.23 

Przewodniczący Rady Powiatu zarządził przystąpienie do realizacji kolejnego 

punktu porządku Sesji Informacja na temat uchwał Zarządu Powiatu                             

w sprawie zmian budżetu powiatu. 

Przewodniczący Rady T. Nalewajk-  poinformował, iż cyt.. „Oczywiście też                  

w systemie eSesja jest przekazane. Czy są pytania, uwagi? Nie ma. Dziękuję 

bardzo.” 

Informacja została przyjęta.  

Ad. 24 

Przewodniczący Rady Powiatu zarządził przystąpienie do realizacji kolejnego 

punktu porządku Sesji Wnioski i oświadczenia radnych. 
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Przewodniczący Rady T. Nalewajk-  poinformował, iż cyt.. „Proszę bardzo. 

Dziękuję bardzo. Nie ma wniosków i oświadczeń.” 

 

Ad. 25 

Przewodniczący Rady Powiatu zarządził przystąpienie do realizacji ostatniego 

punktu porządku Sesji Zamknięcie Sesji. 

 

Przewodniczący Rady podziękował za udział w obradach drugiej Sesji Rady 

Powiatu, a następnie zamknął drugą Sesję Rady Powiatu w Pułtusku.  

 

Na tym protokół zakończono. 

Sesja zakończyła się o godz. 18.20. 

 

Protokołowały:          Przewodniczył obradom: 

Martyna Wędrowska          Tadeusz Nalewajk   

 

..................................................           ….......................................... 

 

Maria Bryl         

 

..................................................  


